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Притокът на преки 
чуждестранни инвестиции е 
един от най-точните индикатори 
за мащабите, потенциала и 
стопанските перспективи пред 
една държава. Това ясно личи и 
от данните, публикувани наскоро 
от авторитетната организация за 
икономическо сътрудничество 
и развитие (ОИСР). Докато в 
глобален план, се изтъква в 
анализа на Организацията, като 
резултат на различни фактори, 
включително и пандемията 
от COBID-19, чуждестранните 
капиталовложения са „спаднали 
до най-ниско ниво за последните 
15 години“, то Китай е надминал 
Щатите и се е превърнал в 
„най-голямата дестинация за 
финансови вложения в света“.

Подобна експертна оценка 
от трибуната на ОИСР говори 
много. Тя показва силата и 
конкурентноспособността 
на пазара на КНР. Защо, 
въпреки съществуващите 
трудности, чуждите инвестиции 
гравитират най-много към 
Китай? Това е свързано преди 
всичко с бурното развитие на 
високотехнологичните индустрии 
в страната. Държавата разполага 
с поливалентна промишлена 
верига, с висок темп на 
технологичните иновации, с 
подходяща логистична система 
и на практика с неограничени 
човешки ресурси. Същевременно 
постоянно растящото 
потребление в огромния 
вътрешен пазар създава сигурни 
условия за значителни печалби 
на чуждестранните инвеститори.

И както изтъква експертът 
от ОИСР Маргит Молнар: 
„Добрите перспективи за растеж 
на страната и по-нататъшните 
стъпки към отваряне ще 
спомогнат за продължаващото 
привличане на чуждестранни 
инвестиции“. Този процес активно 
е подпомогнат и от официалните 
власти в Пекин, които 
непрекъснато усъвършенстват и 
облекчават условията за достъп 
на чужди компании в страната 
с подходящо допълване на 
законовата система.

Петър ГЕРАСИМОВ

Огромна 
притегателна сила
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„Китайски езиков мост“ 
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2Китайската сонда 
„Тиенуън-1“ кацна  
на Марс
„Тиенуън-1“, състоящ се от 
орбитален апарат, спускателен 
модул и роувър, е първата стъпка 
на Китай към планетарното 
изследване, а целта на 
настоящата мисия е изследване 
на повърхността на Марс.

КНР е най-големият 
бенефициент и с 
най-голям принос в 
търговската система
Това заяви И Сяоджун, бившият 
зам.-генерален директор на 
организацията. Според него КНР 
трябва да играе роля, съизмерима 
със собствената й роля в 
реформата на организацията.

I I 4

Невероятни рисунки, които изглеждат като съв-
сем реални препятствия, са изрисувани на пе-
шеходните пътеки в Нанпин, община в Чунцин. 

Картините привличат вниманието както на пе-
шеходците, така и на шофьорите и по този на-
чин способстват за безопасното улично движение.


I

Глинените скулптури  
на село Люин

Рисунки върху пешеходните пътеки в Чунцин
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новини

а 5 май в. „Ва-
шингтон поуст“ 
публикува ста-
тия на професо-
ра по социология 
от Йоркския уни-

верситет, в която се посоч-
ва, че китайците подкрепят 
своето правителство.

Тя е базирана на мащаб-
на онлайн анкета, прове-
дена скоро след вдигане-
то на карантината на град 
Ухан през април миналата 
година. Допитването е на-
правено в сътрудничество 

аскоро генерал-
ният секретар на 
Централния ко-
митет на ККП 
Си Дзинпин по-
сети град Нанян, 

провинция Хънан. В храма 
на известния китайски лекар 
от миналото Джан Джун- 
дзин той научи повече за 
живота и приноса му за раз-
витието на китайската тра-
диционна медицина. 

По-късно Си Дзинпин 
посети розова градина и 
фармацевтична компания, 
за да се запознае с разви-
тието на характерните за 
района индустрии, които 
разчитат на ресурси като 
розите и пелина, за да сти-
мулират заетостта.

След това генералният  
секретар на Централния 
комитет на Китайската 
комунистическа партия 
Си Дзинпин продължи 

ондата, превозва-
ща първия мар- 
соход на Ки-
тай, успешно ка-
цна на Червена-
та планета рано 

сутринта в събота, 15 май.
„Тиенуън-1“, състоящ 

се от орбитален апарат, 
спускателен модул и ро-
увър, беше изстрелян на 23 
юли, 2020 г. Това бе пър-
вата стъпка на Китай към 

планетарното изследване 
на слънчевата система, а 
целта на настоящата ми-
сия е да се извърши оби-
каляне в орбита, кацане и 
изследване на повърхност-
та на Марс.

Космическият апарат 
навлезе в орбитата на Чер-
вената планета през февру-
ари след близо седем ме-
сеца пътуване в Космоса и 
прекара близо два месеца 

в проучване на подходящо 
място за кацане.

В ранните часове на 15 
май апаратът започна да 
се спуска, а капсулата, съ-
държаща спускаемия апа-
рат и марсохода, се от-
дели от орбиталния апа-
рат около 04:00 ч. Спуска-
нето на апарата в атмос-
ферата на Марс продъл-
жи около 9 минути, което 
бе и най-сложната задача, 
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Американско проучване: 
98% от китайците подкрепят 
своето правителство

обиколката си в  про-
винция Хънан. Той посе-
ти окръг Сичуан, къде-
то се запозна с изгражда-
нето на водния проект в 
село Дзоджуан, грижите 
за опазването на водните 
източници, развитието на 

специфичните индустрии, 
работата по насърчаване-
то на доходите на местни-
те жители. 

По пътя към окръг Си-
чуан Си Дзинпин огледа 
пшеничените ниви и дру-
ги летни култури.

езултатите от сед-
мото преброява-
не на население-
то на Китай по-
казват, че страна-
та е с 1 411 780 000  

жители, което представля-
ва увеличение със 72,06 
милиона спрямо пребро-
яването от 2010 г., т. е. с 
5,38% повече. Годишният 
ръст е 0,53%, което е на-
маление с 0,04% спрямо 
този през периода 2000 г. - 
2010 г., когато е бил 0,57%.

На пресконференция на 
пресслужбата на Държав-
ния съвет заместник-ръ-
ководителят на работна-
та група за седмото пре-
брояване на населението 
Нин Дзидзие, който е и 
директор на Държавното 
статистическо управление, 
заяви, че според статисти-
ките през последните 10 

години тенденцията за ни-
сък прираст на население-
то се запазва. Резултатите 
от преброяването показ-
ват също, че населението 
в трудоспособна възраст, 
т. е. от 16 до 59 години, е 
880 милиона, което озна-
чава, че все още има из-
обилие от работна ръка.

Нин Дзидзие заяви съ-
що, че през последните 
10 години като цяло на-
селението непрекъснато 
се увеличава. Китай про-
дължава да е най-много-
людната страна в света, 
където нивото на образо-
ванието се подобрява оче-
видно, а съотношението 
между половете се балан-
сира постепенно. Продъл-
жава и притокът на хора 
към градовете, а урбани-
зацията напредва непре-
къснато.

Р

Населението на КНР 
е 1 411 780 000

Град Нанян разчита на 
предимствата на ресурси 
като розите и пелина

Китайската сонда 
„Тиенуън-1“ кацна на Марс

тъй като без наземен кон-
трол, това бе извършено 
автономно, каза служи-
тел от Китайския център 

за космически програми 
и лунни изследвания към 
Националната космическа 
агенция на Китай.

със 17 преподаватели от 
китайски университети, 
като в него са участвали 
над 19 000 души.

Според друго проучване 
на Американската асоциа-
ция за изследване на све-
товните ценности от 2018 г.,  
95% от китайците имат до-
верие на централното пра-
вителство, а 69% подкре-
пят местните власти.

Настоящата анкета про-
учва доверието на китай-
ците към правителство-
то на различни нива – от 

централно до селища. Да-
нните показват, че 98% от 
жителите на Китай са уве-
рени в централното пра-
вителство, като в също-
то време се е повишила и 
подкрепата към местни-
те власти.

49% от анкетираните 
твърдят, че имат по-голя-
мо доверие на централното 
правителство след начало-
то на епидемията, като са-
мо при 6% от тях е нама-
ляла увереността в мест-
ните власти.

Джан Сюнджуей помага на хората от сърце и душа

Джан Сюнджуей някога е била военен, но в момента 
е доброволец в пекинския квартал Дао Дзяюн. През 
2020 г., когато започна пандемията от COVID-19, тя 
заедно с колегите си помага в борбата с новия 
коронавирус. Нейна задача е да оказва помощ 
на хората от квартала в справянето с временните 
трудности, с което играе ролята на мост между 
кварталната общност и жителите. Джан Сюнжуей 
казва, че преди е била сред редиците на военните, а 
сега е доброволец в квартала. Макар и позициите да 
са различни, първоначалните й намерения си остават 
същите – да служи на хората от цяло сърце и душа.

Илюстрация на модула за 
кацане Tianwen-1. / CNSA
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新华社北京5月17日电
国家统计局17日发布的
数据显示，4月份，生产需
求持续增长，就业物价总
体稳定，新兴动能培育壮
大，国民经济延续稳定恢
复发展态势。

从生产来看，4月份，全
国规模以上工业增加值
同比增长9.8%；两年平均
增长6.8%，比3月份加快
0.6个百分点；环比增长
0.52%。

消费方面，4月份，社会
消费品零售总额33153亿
元，同比增长17.7%，两年
平均增长4.3%；环比增长
0.32%。网上零售持续增
加，1至4月份，全国网上零
售额37638亿元，同比增
长27.6%，两年平均增长
13.9%。

投资方面，1至4月份，
全国固定资产投资（不含
农户）143804亿元，同比
增长19.9%，两年平均增

4月份国民经济持续稳定恢复

长3.9%；4月份环比增长
1.49%。其中，第一产业、
高技术产业和社会领域
投资增长较快。

进出口方面，4月份，
货物进出口总额31492亿
元，同比增长26.6%。其
中，出口17128亿元，同比
增长22.2%；进口14363
亿元，同比增长32. 2%

。进出口相抵，贸易顺差
2765亿元。

值得注意的是，就业
形势总体稳定，城镇调查
失业率下降。1至4月份，
全国城镇新增就业437万
人。4月份，全国城镇调查
失业率为5.1%，比3月份
下降0.2个百分点，比上年
同期下降0.9个百分点。

湖南道县：夏
耕夏播农事忙
连日来，湖南
省永州市道县
各地夏耕夏
播全面铺开，
农民及时翻
耕田地，确保
水稻秧苗按
时插种，田间
地头一片忙碌
景象。

西藏林芝派镇至墨脱公路
全线贯通

湖南衡阳：“祝融号”火星体
验馆开馆

伴随着推土机、挖掘机
的轰鸣，16日10时16分，西
藏自治区林芝市米林县派
镇至墨脱县的派墨公路
老虎嘴隧道贯通，比原计
划工期提前228天，标志
着历时近7年建设的派墨
公路全线贯通。

全长67.22公里的派墨
公路，穿越多雄拉雪山，
沿多雄河经汗密、老虎
嘴，到达墨脱县背崩乡。
项目由中国华能集团投资
建设，工程概算总投资约
20.15亿元，于2014年核
准开工建设，计划于2022
年底前竣工通车。

派墨公路穿越雅鲁藏
布大峡谷，在米林县派镇
至墨脱县背崩乡的原徒步
线路上进行修建，沿途最
高点至最低点的高程落
差达2892米，气候多变，
雪崩、塌方、泥石流等自
然灾害频发，施工环境复
杂。施工人员克服涌水、
高地应力、强岩爆、围岩
大变形等困难，顺利完成
多雄拉隧道和老虎嘴隧道
两大控制性工程建设。

华能雅江公司党委书

记杜灿勋说：“全长2114
米的老虎嘴隧道，穿越多
个地震带，采用双向掘进
的方式。多雄拉隧道全长
4799米，采用双护盾硬岩
掘进机施工，已于2017年
12月贯通，隧道出口海拔
3566米，至墨脱县解放
大桥的海拔680米，高程
落差达到2892米。”

在公路建设过程中，
中国华能集团坚持生态
优先、绿色发展理念，环
水保总投入达1.1亿元，
远超环水保报告设计的
7539万元，在公路沿线的
派巴沟、多雄河谷还重点
实施“一廊两点三带”环保
提升工程。

派墨公路是继波密县
扎木镇至墨脱县城的扎
墨公路后，第二条通往
墨脱县的交通要道。公
路建成通车后，林芝市
区至墨脱县的公路里程
将由原来的346公里缩
至180公里，通行时间缩
短8小时左右。届时，将
有力促进西藏旅游发展
和乡村振兴，带动沿线群
众增收致富。

2021年5月15日7时
许，天问一号探测器成
功着陆于火星乌托邦平
原南部预选着陆区，标
志着中国首次火星探测
任务着陆火星取得圆满
成功。

当日，“祝融号”火星
体 验 馆在 湖 南 衡 阳南
岳区开馆，体验馆按照

1：1等比还原中国首辆
火星车“祝融号”模型，
采 用 “ 祝 融 号 ” 发 展 历
程科普、沉浸式火星场
景体验、宇航服穿戴体
验、播放火星题材户外
电影等多种形式，向市
民及游客宣传普及“祝
融号”、火星以及祝融火
文化的相关知识。

图片故事：轮椅上的追梦人
她是一名残疾人，是一

所助残机构的创始人，也
是一名射击运动员——山
西太原女孩王筱莉虽然行
动不便，却在轮椅上谱写
出了人生的精彩篇章。

王筱莉曾是一名空乘
人员。2010年，23岁的她
在上班路上遭遇车祸，
脊髓严重受伤，从此坐上
了轮椅。在家人、朋友的
帮助下，王筱莉开始了漫
长而艰苦的康复训练。在
康复训练的过程中，她接
触到并喜爱上了游泳、潜
水、滑雪、射击等体育运
动。2020年，因协调性好、
枪感出色，经过两轮选拔
后，王筱莉被新成立的山
西省残疾人射击射箭队选
中，成为一名气步枪射击
运动员。随着成绩稳步提
升，她的下一个目标是代
表山西参加全国比赛。

在康复过程中，王筱莉
看到身边有不少“伤友”因
种种原因没有办法很好
融入社会生活，于是她发

起成立了“山西天使助残
帮扶中心”公益组织，希望
通过“伤友”间互相帮助、
互相服务，让更多脊髓损
伤者重拾生活信心，尽快
走出伤痛的阴霾。通过开
设生活重建班、举办残疾
人潜水、手工香囊义卖等
活动，不到两年的时间，
王筱莉和她的帮扶中心已
举办线上、线下活动数十
场，吸引300余名脊髓损
伤者参与其中。

“射击教会了我专注，”
王筱莉说，“不要被前方
的目标吓到，只要在合适
的时机做出行动，过程远
比结果重要。”王筱莉通
过积极的康复训练帮助自
己走出了受伤的阴霾，也
通过自己的努力帮助更多
人找回生活的信心。她希
望能有更多的爱心人士伸
出援手，和她一起行动起
来，让残疾人群体生活得
更加幸福。
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аКтуално

Технологии помагат 
за опазването на 
1500-годишни пещери

а дигитализира-
нето на 1500-го-
дишните будис- 
тки пещери Юн- 
ган в град Да-
тун, провинция 

Шанси, се използват раз-
лични технологии, за да се 
съхрани обектът на светов-
ното културно наследство 
на ЮНЕСКО.

С помощта на трииз-
мерно лазерно сканиране 
и мултипланарна рекон-
струкция изследовател-
ският институт към пе-
щерите работи за улавя-
нето на формите, цвето-
вете и други фини детай-
ли, за да създаде цифров 
архив за бъдещи проуч-
вания и съхранение. Ос-
вен това изгради моде-
рен компютърен център, 
способен да извършва 324 

трилиона изчисления в се-
кунда, за да съхранява и 
обработва генерираните 
огромни количества от 
данни.

„Трябва да направим 
около 1000 снимки от 
множество ъгли за всяка 
статуя, за да получим 3D 
статистиката“, обяснява 
член на дигиталния екип.

Учените стартираха 
проекта за дигитализа-
цията на пещерите Юнган 
през 2003 г. в опит трайно 
да съхранят ценните кул-
турни реликви и истори-
чески документи. Обек-
тът се състои от 254 пе-
щери с различна големи-
на и над 59 000 будистки 
статуи. Той се простира 
на близо 1 км и е най-го-
лемият будистки пещерен 
комплекс в страната.

З

итай очаква та-
зи година да за-
вършат 9,09 ми-
лиона студенти, 
което в сравне-
ние с миналата 

година е с 350 000 повече, 
съобщиха от Министер-
ството на образованието.

Миналата есен от там 
заявиха, че стартират кам-
пания, с която да помогнат 
на завършващите студенти 
да намерят работа или да 
започнат свой бизнес. От 
17 до 23 май в цялата стра-
на ще се проведе седмица 

за насърчаване набиране-
то на персонал. 

Така ще се осигурят 
възможности за универ-
ситетите и работодателите 
да съчетаят по-добре кан-
дидатите със свободните 
позиции.

Всяка провинция ще 
организира поне два тру-
дови панаира през седми-
цата, заявиха от министер-
ството, като добавиха, че 
университетите и колежи-
те също ще проведат по-
добни дейности както он-
лайн, така и лично.

К
9 милиона студенти 
за тази година

средата на май 
китайският ми-
нистър на тър-
говията Уан Уън-
тао заяви, че Ми-
нистерството ще 

положи усилия да стабили-
зира основата на чуждите 
капитали в страната и заед-
но със съответните ведом-
ства и райони ще засилят 
обмена и координацията с 
компаниите с чужди капи-
тали и чуждестранните ка-
мари, за да се предоставят 
по-добри услуги за тях.

Той заяви, че използва-
нето на чужди капитали е 
важно съдържане в полити-
ката на реформа и отваря-
не. От въвеждането й пре-
ди 40 години привличане-
то им е предоставило не-
обходимите финансиране, 
напреднали технологии, це-
нен опит за управлението, 
множество международни 

кцент на пролет-
ния търг на China 
Guardian за 2021 в 
Пекин е картина-
та „Дългият по-
ход“ на майстора 

на мастилото Ли Къжан, 
която се прогнозира да до-
несе 120 милиона юана (18,6 
милиона долара) на пред-
стоящото събитие, което ще 
се проведе от 18 до 22 май.

Художникът създава 
картината през 1959 г. по 
поръчка за 10-годишнина-
та от основаването на КНР. 
Тема в картината е дъл-
гият марш – исторически-
ят поход на Червената ар-
мия между 1934 – 1936 г. 
Вдъхновението за творба-
та идва от стихове на Мао 
Дзедун.

„Дългият поход“ беше 

грабната на цена от 107 ми-
лиона юана на пекинския 
търг през 2010 г., което е 
рекорд за творчеството на 
Ли Къжан.

Ли (1907-1989) е един от 
най-значимите китайски 
художници на 20 век. Той 
е известен с пейзажите си, 
използвайки традицион-
ни и експериментални  
техники.

В

А

По-добри услуги за компаниите 
с чужди капитали

Картината „Дългият поход“ се очаква 
да донесе 120 млн. юана на търг

кадри за модернизацията 
на Китай, освен това е изи-
грало положителна роля за 
стимулиране на икономи-
ческото развитие на страна-
та. В същото време компа-
ниите с чужди капитали са 
споделили възможностите 
и дивидентите от развитие-
то на Китай, с което са ре-
ализирали своя напредък.

Миналата година Китай 

бе най-голямата страна в 
света с приток на чужди 
капитали. Данните на Ми-
нистерството на търговия-
та показват, че до края на 
миналата година броят на 
предприятията с чужди ка-
питали в страната е над-
хвърлил 1 милион, а Китай 
е привлякъл над 2,3 трили-
она щатски долара чужди 
капитали.

КНР е най-големият 
бенефициент и с най-голям 
принос в търговската система

ази година се на-
вършват 20 го-
дини от присъ-
единяването на 
Китай към Све-
товната търгов-

ска организация (СТО). И 
Сяоджун, бившият замест-
ник-генерален директор на 
организацията, заяви на се-
минар, че Китай е най-голе-
мият бенефициент на мно-
гостранната търговска сис-
тема и има най-голям при-
нос към СТО за последни-
те 20 години. Според него 
Китай трябва да играе ро-
ля, съизмерима със собст-
вената му роля в реформа-
та на организацията.

„През последните 20 го-
дини общата световна тър-
говия със стоки почти се 
е удвоила, но китайският 

Т

износ на стоки се е увели-
чил с повече от седем пъ-
ти. В същото време общи-
ят внос на Китай също се 
е увеличил близо шест пъ-
ти. Това е много важна ци-
фра за приноса на Китай 

към света. Вносът на Ки-
тай представлява 12% от 
общия внос на стоки в све-
та през миналата година. 
Мисля, че това постижение 
е невероятно“, каза още И 
Сяоджун.
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100 Години ККП 

През юли тази година се навършват 100 години от създаването на Китайската 
комунистическа партия (ККП). Един забележителен период в петдесетвековната 
история на китайския народ. Или другояче казано: сто години, които се равняват на 
цяла епоха. Защо? Отговорът може да бъде комплексен, а може да се синтезира и в 
един единствен резултат: преодоляването на крайната бедност в огромната азиатска 
страна – продължителна и трудна, епохална битка, фокусирана най-вече в последните 
четири десетилетия – апогеят на стогодишната работа на ККП в подкрепа на базисните, 
основополагащи нужди на цялото китайско общество. В подкрепа на мечтата за един 
по-спокоен, по-сигурен и щастлив живот, освободен завинаги от хамута на недоимъка. 
И не напразно този безпрецедентен успех влезе в аналите на Организацията на 
обединените нации.

През април тази година бе публикувана Бяла книга под наслов: „Изкореняване 
на бедността: Китайският опит и принос”, издадена от  Информационната служба на 
Държавния съвет на Китайската народна република.

В рамките на няколко последователни броя, ще ви запознаем, драги читатели, с 
основните аспекти на тази безпрецедентна в човешката история борба и победа над 
бедността, една история, която тясно се преплита и с богатата история на ККП. Партия 
и народ – това са двете сили, положили финалния печат над унизителната история на 
крайната бедност – за над седемстотин милиона души! 

Един век, равен на епоха

Б
едността е хро-
нично страдание 
на човешкото об-
щество и мнози-
на са търсили от-
говор на предиз-

викателството, пред кое-
то е изправен целият свят. 
Бедността и свързаните с 
нея проблеми, включител-
но глад, болести и социал-
ни конфликти, са сериоз-
ни пречки за стремежа на 
хората към по-добър жи-
вот, така че премахването 
на бедността винаги е би-
ло желание, което трябва 
да бъде изпълнено. 
Историята на човечеството 

е историята на 
безмилостната борба 

срещу бедността.
Китай е най-голямата 

развиваща се страна в све-
та с население от 1,4 ми-
лиарда. В допълнение към 
слабите си основи и нерав-
номерното развитие, наци-
ята отдавна беше измъчва-
на от бедност в размери и 
степен на сериозност, кои-
то рядко се срещат някъ-
де другаде по света. В ре-
зултат предизвикателството 
за намаляване на бедност-
та в Китай почти е равно-
силно на фантазия.

Тази година се 
навършват 100 години 

от основаването 
на Китайската 

комунистическа  
партия  

През изминалия век Пар-
тията обедини и поведе 
китайския народ в битка-
та срещу бедността с непо-
колебима вяра и воля. От 
18-ия национален конгрес 
на ККП през 2012 г. до на-
ши дни Централният коми-
тет на партията, чието яд-
ро е генералният секретар 
Си Дзинпин, проведе ре-
шителна битка срещу без-
прецедентната по мащаб 
и интензивност бедност и 
облагодетелства най-мно-
го хора в историята на чо-
вечеството. 

На голямо събрание, 
проведено на 25 февруари 
2021 г., за да се отбележат 
постиженията на Китай в 

борбата с бедността и да 
се почетат неговите най-из-
тъкнати борци срещу не-
доимъка, генералният се-
кретар Си Дзинпин тър-
жествено заяви: Победата 
в битката срещу бедността  
е завършена, Китай из-
пълни тежката задача за 
премахване на крайната  
бедност.

Китай е дом на близо 
една пета от световното на-
селение. Изкореняването на 
крайната бедност в КНР, 
основна цел на Програма-
та на ООН за устойчиво 
развитие до 2030 г., бе осъ-
ществено 10 години преди 
крайната дата, поставена в 
Програмата. 

Това е крайъгълен ка-
мък в историята на ки-
тайската нация, а и в ис-
торията на човечеството, 
защото е важен принос към 
каузата за глобално нама-
ляване на бедността.

Бедността не е съдбовно 
предопределена, нито е не-
победима. Опитът на Ки-
тай в борбата с недоимъ-
ка показва, че смелостта, 
визията, чувството за от-
говорност и желанието за 
справяне с предизвикател-
ствата са най-важни. 

Със силна воля и реши-
телност, както и с практи-
чески действия, човек може 
да постигне постоянен на-
предък по пътя към прео-
доляване на бедността и ре-
ализирането на общ прос-
перитет.

страната си. За да промени 
ситуацията, започвайки от 
нулата, ККП се обедини и 
накара хората да разчитат 
на себе си и да се стремят 
към изграждане на родина-
та си със силна решител-
ност и съгласувани усилия. 

Поземлената реформа 
беше разгърната в цялата 
страна, премахвайки фео-
далната поземлена систе-
ма, продължила над 2000 
години. Това премахна ос-
новната институционална 
пречка за ликвидиране на 
бедността. 

Социалистическата 
трансформация 

беше извършена в селско-
то стопанство, в отделни-
те занаятчийски сектори и 
в капиталистическата ин-
дустрия и търговия. Съз-
даването на социалисти-
ческата система предоста-
ви стабилна институцио-
нална гаранция за спра-
вяне с основните причи-
ни за бедността. 

Социалистическото раз-
витие беше стартирано на 
всички фронтове, създа-
вайки независима и дос-
та цялостна индустриал-
на и икономическа систе-
ма. Бяха положени усилия 
за развитие на колективна-
та икономика, подобрява-
не на напояването и опаз-
ването на водите в земе-
делските земи и развитие 
на селското образование и 
кооперативните медицин-
ски услуги. 

Оформи се нова  
система за социално 

осигуряване,
в основата на която стои 
колективната икономика. 
Приетите т. нар. „пет гаран-
ции“ (Националната про-
грама за развитие на земе-
делието 1956 – 1967) уточ-
няват, че земеделските ко-
операции трябва да полагат 
подходящи грижи за члено-
вете на комуната, които не 
могат да работят и нямат 
семейство, което да ги из-
държа, като им осигурява 
подходяща храна, облекло, 
гориво и образование (за 
деца и юноши) и като им 
плаща и разходите за по-
гребение. 

Основен приоритет е 
облекчението за хората в 

крайна бедност. 
Китайците, включител-
но фермерите, които тога-
ва съставляваха близо ед-
на четвърт от световното 
население, видяха задово-
ляването на основните си 
житейски нужди. Техният 
жизнен стандарт и образо-
вателно ниво се подобриха. 
Социалистическото стро-
ителство през този период 
вървеше напред, съпрово-
дено с успехи и неуспехи.

(Следва)

Генералният секретар на ККП Си Дзинпин обяви  
победата в борбата за прекратяване на крайната бедност

епохалната демократична 
революция. 

Създаването на КНР, 
сложи край на трайното 
потисничество, на експло-
атацията на трудовите хора, 
на честите войни и разделе-
нието на страната; реализи-
ра целите на националната 
независимост и освобожде-
ние на хората. Това помогна 
за премахване на пречките 
пред напредъка на Китай и 
създаде необходимите поли-
тически условия за изкоре-
няване на бедността, въз-
становяване на национал-
ната сила и осъществява-
не просперитет за всички.

Създаването на КНР  
на 1 октомври 1949 г. 

позволи на китайския на-
род да се изправи и да ста-
не истинският господар на 

Неотдавна Генералният секретар на ККП Си Дзинпин посети 
село Хуау в провинция Гуейджоу, което е пример за мащабните 

усилия на страната за преодоляване на бедността, от която 
жителите му се избавиха още през 2019 г.

Тържественият  
 ангажимент на ККП 

Китайската нация има дъл-
га история, има милиони 
усърдни и интелигентни хо-
ра и прекрасна цивилиза-
ция. В продължение на хи-
лядолетия елиминирането 
на бедността е постоянна-
та цел на китайския народ, 
който често страдаше от 
ред трудности. 

От средата на 19-ти век 
външната агресия и упадъ-
кът на императорската ди-
настия свеждат Китай до 
полуколониално, полуфео-
дално общество и стотици 
милиони негови хора потъ-
ват в бедност, дори в кра-
ен недоимък. Но китайски-
ят народ се бори твърдо, за 
да осъществи мечтата си 

- постигане на икономиче-
ски просперитет, национал-
но възраждане и щастлив и 
по-добър живот.

ККП упорито е водила 
хората към спечелване 
победа в революцията, 

предпоставка за 
изграждане на Китайската 

народна република, 
откривайки нов поход към 

общ просперитет
Основаването на ККП през 
юли 1921 г. е епохално съ-
битие в историята на Ки-
тай. Китайската компартия 
приема щастието на хората 
и възраждането на нация-
та за свой основен стремеж 
от самото си основаване и 
обединява, кара хората да 
се борят за по-добър живот 
през десетилетията. 

Първото поколение 
централно колективно 

ръководство 
на партията под управле-
нието на Мао Дзедун раз-
глежда подобряването жи-
вота на селяните като ос-
новен въпрос на революци-
ята, кара хората да започ-
нат Аграрната революция, 
за да осъзнаят важната цел 
– сваляне управлението на 
империализма, феодализма 
и бюрократичния капитали-
зъм и спечелване победа в 
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итайските външ-
нотърговски пред- 
приятия могат да 
се сблъскат с на-
растващ натиск 
през втората по-

ловина на тази година, пора-
ди растящите цени на суро-
вините, скокообразните раз-
ходи за доставки и промен-
ливия валутен курс, смятат 
експерти от индустрията.

„Натискът вероятно ще 
се появи през юни“, смята 
Циу Жъмин, председател на 
Beifa Group, водещ произво-
дител на канцеларски мате-
риали и офис консумативи 
със седалище в Нинбо, про-
винция Джъдзян.

Износът на компания-
та, който достига близо 200 
държави и региони, пред-
ставлява 16,5% от целия ки-
тайски износ на химикал-
ки. „Нарастващите цени 
на суровините и на транс-
портните разходи определе-
но тежат и на предприяти-
ята“, посочва Циу, добавяй-
ки, че междувременно, тъй 

К

Външнотърговските компании изправени пред 
нарастващ натиск през втората половина на годината

като много чуждестранни 
производители са започна-
ли да възобновяват произ-
водството си по-рано тази 
година, конкуренцията съ-
що се увеличава.

Цените на основни-
те стоки и промишлени 
компоненти са нараснали 
между януари и април. На-
пример, желязната руда е 
с 58,8% по-скъпа в сравне-
ние със същия период на 
миналата година, медта – 
с 29,8%, а интегралните 

схеми – с 18,9%, според 
данни на Главната адми-
нистрация на митниците.

В допълнение, цените на 
някои транспортни марш-
рути са се увеличили от три 
до шест пъти. Така, в мо-
мента доставката на кон-
тейнер от Нинбо до Ню 
Йорк е скочила от 2500 до 
почти 12 000 долара, спо-
ред статистика от бранша.

„Променливият валу-
тен курс също прави на-
шите договори по-рискови“, 

Производителите на електромобили гледат 
все по-често към европейския пазар

С
поред публика-
ции на Минис-
терството на 
промишленост- 
та и информа-
ционните техно-

логии данни, за последните 
6 години Китай е на пър-
во място по производство 
и продажба на електромо-
били. В същото време ре-
дица местни компании об-
ръщат поглед към между-
народните пазари и се оп-
итват да навлязат на тях, 
особено в Европа, където 
Норвегия е една от първи-
те им спирки.

Шанхайската NIO обяви 
наскоро, че ще представи 
стратегията си за инвести-
ране в Норвегия. Главният 
мениджър за рекламата Ма 
Лин заяви, че освен перс-
пективен пазар, Норвегия 
притежава също добри ус-
ловия за развитие на елек-
тромобилите и всичко то-
ва е причината компания-
та да избере именно скан-
динавската страна за стар-
та на своя бизнес в Европа.

„Норвегия разполага с 
график за извеждане от 
продажба на автомобили-
те с традиционни горива, 
който е най-амбициозният 
в света за момента. Страна-
та освен това прилага пре-
ференциални мерки по от-
ношение на електрически-
те превозни средства. От-
менени бяха 25-процентни-
ят ДДС, митата върху вноса 

на такива автомобили, так-
сите за паркинг и за магис-
трали са намалени наполо-
вина. Електромобилите мо-
гат да се движат в лентите 
на обществения транспорт. 
Всички тези мерки играят 
положителна роля за попу-
ляризирането на колите с 
нови енергии. Ако NIO съ-
умее да постигне успех на 
такъв пазар, това ще по-
стави здрава основа за бъ-
дещото ни развитие“, обяс-
нява Ма Лин.

От септември минала-
та година друга компания 
– „Чънсин“, транспорти-
ра произвежданите от нея 
електромобили „Сяопън“ 
за Норвегия от Гуанджоу. 
В това тя си сътрудничи 

с европейската ZEM (Zero 
Emission Mobility). До този 
февруари „Чънсин“ е про-
дала в Европа 309 бройки. 
През декември 2020 г. един 
от лидерите на китайския 
автомобилен пазар – FAW, 
който произвежда марката 
„Хунци“, подписа споразу-
мение с норвежкия дилър 
Motor Gruppen.

В момента Норвегия е 
на първо място в света по 
пазарен дял на електромо-
билите. През 2020 г. там са 
били продадени 141 400 ав-
томобила с нови енергии. В 
същото време електромо-
билите представляват 67% 
от продажбите за декември.

Кристина Бу, генерален 
секретар на Норвежката 

асоциация за електромо-
били, казва, че от бизне-
са се надяват да засилят 
сътрудничеството си с ки-
тайски компании. „Поддър-
жаме тесни връзки с ки-
тайски компании за про-
изводството на електромо-
били“, обяснява тя.

Според прогнозата на 
Международната агенция 
за енергетика, през 2020 г. 
в света са били регистри-
рани 3 милиона нови елек-
тромобила, като Европа – с 
1,4 милиона, остава най-го-
лемия пазар.

Уан Пинган, председа-
тел на държавната Комиси-
ята за иновации в сферата 
на електрическите превоз-
ни средства, обяснява, че 

предимствата на китайски-
те коли при навлизането на 
европейския пазар са тях-
ната цена и използваните 
технологии. „Ние съчетава-
ме автоматизация и изкуст-
вен интелект, и вече сме в 
челните редици в индустри-
ята. Нашите електромоби-
ли са конкурентни от глед-
на точка на технологии и 
цена. Колите на фирми ка-
то NIO и BYD не са по-ло-
ши от европейските“, каз-
ва той.

По данни на Главното 
управление на митниците, 
през 2020 г. общият обем 
на износа на електромоби-
ли е бил за 22,402 милиар-
да юана, което е увеличе-
ние със 135,7% на годиш-
на база. В същото време 
обаче Китай е изнесъл 222 
900 електромобила, кое-
то е с 12,5% по-малко от 
предходната година. Спо-
ред експерти, двете числа 
са показател, че цената на 
китайските електромобили 
се е повишила значително. 
Те също така се ориентират 
от сегмента с ниско качест-
во и ниска цена към висо-
ки такива. Уан Пинган по-
сочва, че преди китайски 
електромобили са се изна-
сяли главно за развиващи-
те се страни, а в момента 
навлизат на пазари с разви-
то автомобилостроене. То-
ва, според него, е и шанс, 
и предизвикателство. 

обяснява Ли Сяншън, ге-
нерален мениджър за аф-
риканския бизнес на Aux 
Group, производител на 
климатици. „Това налага 
да прибягваме до някои фи-
нансови деривати, за да хе-
джираме рисковете“, доба-
вя той.

Aux Group обхваща ня-
колко индустрии, включи-
телно домакински уреди, 
електрическо оборудване, 
медицински услуги, недви-
жими имоти и финансови 
инвестиции.

Според Гуан Тао, гла-
вен глобален икономист на 
BOC International (China) Co 
Ltd, двупосочната волатил-
ност на обменния курс ще 
продължи и тази година, 
на фона на променящата се 
динамика и комбинация от 
фактори. Въпреки че външ-
ната търговия на Китай на-
расна с 28,5% на годишна 
база през първите четири 
месеца на 2021 г., произво-
дителите са сдържани в оч-
акванията си за останалата 

част от годината и много 
от тях може скоро да ос-
танат без суровини. За да 
се справят със ситуацията, 
някои постепенно увели-
чават продажната цена на 
своите продукти, а други 
насочват усилията си към 
вътрешния пазар. 

Beifa например има за 
цел да увеличи дела на 
вътрешния пазар в своя-
та търговия до 20 процен-
та тази година, въпреки че 
износът й е нараснал през 
2020 г., а стойността му е 
със 130 процента повече на 
годишна база през първо-
то тримесечие. „Тази годи-
на ще направим повече в 
изследването на трансгра-
ничната електронна търго-
вия, изграждането на зад-
гранични складове и пре-
доставянето на персонали-
зирани услуги на чуждес-
транни потребители“, по-
сочва Циу Жъмин и доба-
вя, че всички тези усилия 
целят да диверсифицират 
рисковете.
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КНР обмисля да изпрати 
космически кораб до края 
на Слънчевата система

итайски учени 
оценяват осъ-
ществимостта на  
проект за изпра-
щане на косми-
чески кораби до 

ръба на Слънчевата сис-
тема, каза У Уейрен, гла-
вен дизайнер на китайската 
програма за изследване на 
луната, цитиран от агенция 
Синхуа. Според проекта ки-
тайски космически кораб 
ще измине около 100 пъти 
разстоянието между Слън-
цето и Земята до 2049 г., 
когато Китайската народна 
република отпразнува своя-
та 100-годишнина, каза У 
Уейрен в  интервю за ико-
номическия вестник China 
Space News. 

Разстоянието от Слън-
цето до Земята се нарича 
астрономическа единица и 
е около 150 милиона ки-
лометра. Проектът има за 

К

К

Преуспяващата компания 
Realme представи новите си 
телефони за 5G

итайският дос-
тавчик на смарт-
фони Реалми 
(Realme) пред-
стави най-нова-
та си серия 5G 

смартфони Q3, за да попу-
ляризира 5G мрежата, съоб-
щи англоезичният китайски 
вестник „Чайна дейли“.

Су Ци, вицепрезидент на 
Realme, заяви, че най-бър-
зо развиващата се основна 
марка смартфони в света 
Realme, запазва своя темп 
на растеж. 

Телефоните от серията 
Q2 на компанията преди 
време се превърнаха в пър-
вите модели на китайския 
пазар, които са продали 
повече от 1 милион брой-
ки. Су Ци изрази надеж-
да, че като наследници на 
серията Q2, смартфони-
те от серията Q3 на це-
на от 999 юана (153,9 дола-
ра) в Китай ще продължат 
да обуславят силен тласък 
на продажбите.

Realme Q3 pro, относи-
телно скъпата версия от 
серията Q3, се захранва 
от чипсета Dimensity 1100 
на MediaTek и разпола-
га с 6,43-инчов дисплей, 
с вграден в екрана четец 
на пръстови отпечатъци и 
тройна камера на гърба му.

Междувременно китай- 
ският пазар на смартфони 

отбеляза ръст от 30% през 
първото тримесечие на 
2021 г. Това съобщи между-
народната фирма за пазар-
ни проучвания International 
Data Corporation (IDC). 

Китай, заедно с още ня-
колко тихоокеански реги-
они, е допринесъл значи-
телно за ускореното въз-
становяване на световния 
пазар на смартфони, ка-
то половината от устрой-
ствата в света са доставе-
ни именно в тези региони 
през първите три месеца 
на 2021 г. Глобалните дос-
тавчици на смартфони са 
осигурили близо 346 ми-
лиона устройства, което е 
с 25,5% повече на годиш-
на база, показват данните 
на IDC.

С възстановяването на 

пазара, конкурентният пей-
заж търпи значителна про-
мяна, се казва в доклада, 
като „Хуауей“ за пръв път 
от много години остава из-
вън първите пет марки. 

Други китайски дос-
тавчици, като „Сяоми“ 
(Xiaomi), OPPO и Vivo, 
се фокусират силно върху 
международните пазари и 
са спечелили най-много от 
спада на „Хуауей“. През 
първите три месеца „Сяо-
ми“ е доставила 48,6 ми-
лиона устройства, което е 
ръст от 64,8% на годиш-
на база. Компанията зае-
ма 14,1% от световния па-
зар на смартфони по отно-
шение на доставките през 
периода, с което се нареж-
да на трето място в глоба-
лен план.

цел да проведе научни из-
следвания и експеримен-
ти на ръба на Слънчевата 
система, в област на око-
ло 15 милиарда км от Зе-
мята. „Ако проектът ус-
пее, това бъде принос на 

Китай за мира и човечест-
вото“, каза У Уейрен. „Ки-
тайската космическа ин-
дустрия има силата и въз-
можностите да постигне 
тази цел“, добави китай- 
ският учен. 

одещи експер-
ти в китайската 
научна фантас-
тика се събра-
ха в Линшуей 
на остров Хай-

нан за 11-ите китайски на-
гради „Небула“ и среща на 
върха за обсъждане на бъ-
дещето на тази литература. 

78-годишният Дун Жъ-
нуей, който е един от ос-
нователите на награди-
те „Небула“, сподели пред 
сайта China.org.cn, че е оп-
тимист за развитието на 
китайската научна фантас-
тика. Той каза, че амбици-
ята му е да се повиши ни-
вото на китайската науч-
на фантастика и превър-
не в страната в глобален 
център тази литература, 

която се разпространява 
сега предимно с електрон-
ни средства. Специалис-
тът се надява да популя-
ризара източните ценнос-
ти и мъдрост на китайска-
та фантастика и да пови-
ши статута на китайските 
награди „Небула“.

„Надявам се тези на-
гради да привлекат внима-
нието на света и да вклю-
чат в бъдеще повече от-
лични творби от чуждес-
транни автори. Стига твор-
бите им да са преведени на 
китайски език, те ще имат 
възможност да се вклю-
чат“, каза още той.

Представители на 10 
китайски компании за на-
учна фантастика присъст-
ваха на срещата. 

чени и добровол-
ци от близо 10, 
базирани в Шан-
хай изследова-
телски институ-
ти на Китайска-

та академия на науките, 
проведоха часове по при-
родни науки в две основни 
училища в Иу, провинция 
Джъдзян, Източен Китай, 
съобщи агенция Синхуа. 

В един от часовете по 
природни науки двама 
доброволци от Институ-
та Пастьор, под ръковод-
ството на Китайската ака-
демия на науките, пред-
ставиха видовете и мето-
дите за размножаване на 
микробите, използвайки 
прости думи. Те насочва-
ха децата как да наблю-
дават микробите под ми-
кроскоп.  

Учени от други изсле-
дователски институти съ-
що участваха в часове по 
природни науки за децата, 
обхващащи оптична ко-
муникация, ядрена енер-
гия, лазери, термодинами-
ка, акустика и разработва-
не на лекарства. 

Жу Фангюан от Шан-
хайския научноизследо-
вателски институт запоз-
на учениците как Шан-
хайското съоръжение за 

синхротронно излъчване, 
което е от трето поколе-
ние, решава проблемите в 
живота и науката.

„Децата може да са чу-
вали за научното устрой-
ство, но не знаят как ра-
боти“, каза Жу, надявай-
ки се да събуди любопит-
ството на учениците към 
науката. „Много деца имат 
мечта да станат учени, ко-
гато пораснат“, каза Уан 
Хон, директор на начал-
ното училище в Синсилу, 
включено в програмата на 
учените. 

Този вид дейност ще 
помогне на децата да се 
засили интересът им към 
науката. 

Целта е да се насърчи 
техният ентусиазъм да се 
занимават с наука в ре-
гиони със сравнително не 
най-добри възможности за 
научно образование, каза 
Джан Уендзюн от шанхай-
ския клон на Китайската 
академия на науките. Ака-
демията за последните ос-
ем години е провела по-
вече от 20 дейности за по-
пуляризиране на науката 
в китайските провинции, 
и е работила с повече от 
20 000 ученици и учители. 

В

У

Научната фантастика 
има бъдеще в Китай

Популяризиране на 
науката в училищата
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Провинция Фудзиен
Координати: 25°54’ N 118°18’ E

Граници: на север – провинция Джъдзян,  
и на изток – Източнокитайско море и Тайвански проток 
на юг – провинция Гуандун,  
на запад – провинция Дзянси  

Площ: 121 400 кв. км – 23-та по ранг в Китай 

Географски обекти: планини –  Уи; реки – Мин;  
острови – Цюмоу, Хайтан и Мейджоу

Най-висока кота: връх Хуанган – 2158 м

Градове и административни центрове:  
Фуджоу – столица, най-голям град Цуанджоу, Сямън

Административно деление:  
9 префектури, 85 окръга, 1107 общини

Население (2020): 41 540 086 души – 17-а по ранг в Китай

Плътност на населението: 340/кв. км – 14-а по ранг в Китай

Етнически състав: хан – 98%, шъ – 1%, хуей – 0,3%

Географски данни
Провинцията е предим-

но планинска и традицион-
но се казва, че е „осем части 
планина, една част вода и 
една част земеделска земя“. 
Северозападът е с по-висо-
ка надморска височина, а 
планините Уи са разполо-
жени на границата меж-
ду Фудзиен и Дзянси. То-
ва е най-залесеният адми-
нистративен район на про-
винциално ниво в Китай. 

Река Мин и нейните 
притоци прорязват голяма 
част от северната и цен-
тралната част на Фудзиен. 

Фудзиен има излаз на 
Източнокитайско море, 
Южнокитайско море и 
Тайванския проток. Бре-
говата линия е пресечена и 
има много заливи и остро-
ви. По-големи острови са 
Цюмоу, хайтан и Мейджоу, 
който заема централно мяс-
то в култа към богинята 
Мацу, божеството – покро-
вител на китайските мо-
ряци. Остров Тайван е от-
делен от провинцията от 
180-километровия проток. 

Климатът е субтропи-
чен, с мека зима. През ля-
тото температурите са ви-
соки, а провинцията е за-
страшена от тайфуни, идва-
щи от Тихия океан. 

Инфраструктура
Провинция Фудзиен има 

над 54 876 км магистрали, 
включително 3500 км ско-
ростни.  

Поради планинския те-
рен и традиционната зави-
симост от морския транс-
порт железопътният транс-
порт се развива сравнител-
но късно. Има шест меж-
дународни летища, както и 
оживен морски транспорт.

Икономика
Фудзиен е една от най- 

богатите провинции с мно-
го индустрии, обхващащи 
производството на чай, об-
лекло и спортни стоки. Тук 
работят и много чуждес-
транни фирми.

Планината Уи

Фудзиен Тулоу

Релефът Данся

река Мин. Площта й е 12 
232 кв. км, а населението 
е 7 115 370 жители (2010). 
Градът е основен иконо-
мически, културен и об-
разователен център, той 
предлага интересни исто-
рически и туристически  
атракции.

Цуанджоу e пристани-
щен град на северния бряг 
на река Джин и на Тайван-
ския пролив в южната част 
на Фудзиен с площ от 11 245 
кв. км и население от 8 128 
530 жители (2010). През 11 
– 14-и век Цуанджоу е било 
най-голямото пристанище 
на Китай за чуждестран-
ни търговци, познато и под 
името Зайтон. 

Днес Цуанджоу е осно-
вен износител на селскосто-
пански продукти като чай, 
банани, личи и ориз. Ос-
вен това е основен произ-
водител на кариерен гра-
нит и керамика, а също е и 

най-големият автомобилен 
пазар във Фудзиен.

Сямън е със статут на 
град на централно подчине-
ние, с много удобно приста-
нище. Важен транспортен и 
търговски център, той при-
влича туристи с ботаниче-
ската си градина и будист-
кия храм Нанпутуо. 

Забележителности на 
провинция Фудзиен

Фудзиен е дом на реди-
ца туристически атракции, 
включително четири обек-
та на ЮНЕСКО: 
 планината Уи – извест-

на като естествена пейзаж-
на градина и летен курорт, 

 Фудзиен Тулоу – уни- 
кални селски жилища на 
етноса хакка, 
 остров Гулангю, кой-

то се отличава с богата си 
архитектура и
 релефа Данся – вид 

петрографски геоморфоло-
гичен релеф, формиран от 
червено оцветени пясъчни-
ци и конгломерати  и учуд-
ващ с пъстрите си цветове.

Други забележителности 
са храмът йонгцуан – бу-
дистки храм, построен по 
време на династията Тан в 
столицата на Фуджоу, хра-
мът Кайян – най-големи-
ят будистки храм  в про-
винцията.

Планината Тайму е жи-
вописен курорт, известен 
със своите гранитни пеще-
ри, стръмни скали, чисти 
потоци, каскадни водопади 
и културни забележително-
сти като древни храмове и 
скални надписи.

Земеделските земи в 
провинцията са оскъдни, 
като оризът е основната 
култура, допълнена от слад-
ки картофи, пшеница и ече-
мик. Отглеждат се и захар-
на тръстика и рапица. Про-
винцията е на първо мяс-
то в страната по производ-
ство на лонган и е осно-
вен производител на личи 
и чай. Морските дарове са 
друг важен продукт.

Административни 
центрове

Столицата Фуджоу е 
разположена на устието на 
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Координати: 19°12’ N 109°42’ E

Граници: остров в Южнокитайско море

Площ: 35 191 кв. км – 28-а по ранг в Китай

Географски обекти: планини – Ужи;  
реки – Нанду, Синви, Уанцуан, Чанхуа и 
Саня; островни архипелази – Джонша, 
Сиша и Нанща 

Най-висока кота: Ужи – 1840 м 

Градове и административни центрове:  
Хайкоу – столица и най-голям град, Саня

Административно деление:  
4 префектури, 25 окръга, 218 общини 

Население (2020):  
10 081 232 души – 28-а по ранг в Китай

Плътност на населението:  
290/кв. км – 17-а по ранг в Китай

Етнически състав: хан – 82,6%, ли – 15,84%, 
мяо – 0,82%, жуан – 0,67%

Провинция Хайнан

Девствените гори във 
вътрешните планини съ-
държат над 20 ценни ви-
да дървета, включително 
тиково и сандалово дърво. 

Добре развита е и рибо-
ловната индустрия. 

От 2009 г. правителство-
то на Китай работи за пре-
връщането на хайнан в 
„международна туристи-
ческа дестинация“. 

мрежа с провинция Гуан-
дун. Пристанището Хай-
коу е основен пътнически 
и товарен център. 

Икономика 
Икономиката на острова 

е предимно селскостопан-
ска. Издигането му до ни-
во провинция (1988) го оп-
ределя като най-голямата 
„специална икономическа 

Административни 
центрове

В Провинция Хайнан 
има десет големи града и 
десет окръга. Столицата 
на провинцията се нами-
ра на северното крайбре-
жие на острова, докато Са-
ня е добре позната турис-
тическа дестинация на юж-
ното крайбрежие.

хайкоу е столица и 
най-големият администра-
тивен, стопански и култу-
рен център. Площта му е 
2237 кв. км, а населението 
– 2 046 189 жители (2010). 
Хайкоу е и голямо и из-
вестно пристанище.

Разполага с много пар-
кове и зони за отдих. Веч-
нозелените паркове в Хай-
коу, съдържащ приблизи-
телно десет хиляди коко-
сови дървета и няколкос-
тотин вида южноазиатски 
декоративни растения. 

Саня е най-южният град 
в Хайнан. Площта му е  
1919 кв. км, а население-
то – 685 408 жители. Това 
е най-големият и най-лук-
созният курорт в Китай. В 
района са създадени мно-
жество хотелски вериги – 
има над 100 хотела, варира-
щи от международни мар-
ки до местни хотели.

През последните годи-
ни водите на залива ста-
ват все по-чисти и по бре-
говете се появяват няколко 
вида делфини, включител-
но застрашените китайски 
бели делфини.

Пристанище Сюин  в Хайкоу

Остров Феникс  край Саня

Географски данни
Това е най-малката и южна провинция 

на Китай, състояща се от над 200 остро-
ва в Южнокитайско море. Остров Хай-
нан е най-големият и многолюден, а ос-
таналата част от провинцията е съставе-
на от разпръснати острови в три архипе-
лага – Джонша, Сиша и Нанща. 

Хайнан е разделен от 20 км пролив 
Ционджоу от провинция Гуондун – това 
най-големият остров в Китай и 42-ри по 
големина в света. Той е с дължина 288 

живеят 4600 вида растения 
и повече от 570 вида жи-
вотни. Има 53 рода в 29 се-
мейства диви и култивира-
ни плодове. 

В множество защитени 
територии живеят диви жи-
вотни и насекоми. Извест-
ни са 362 вида птици. Бо-
гато е биоразнообразието 
от китоподобни.

зона“ в Китай. Туризмът е 
важна част от икономика-
та на хайнан благодарение 
на тропическите плажове. 

Индустриалното разви-
тие на Хайнан се огранича-
ва до преработката на ми-
нерални и селскостопан-
ски продукти. Той е осно-
вен производител на кау-
чук. Има над 30 вида полез-
ни изкопаеми и големи на-
ходища на въглища, както 
и на нефт и природен газ. 

Инфраструктура
Няколко обикновени и 

бързи магистрали и мно-
гобройни двупосочни ас-
фалтови пътища осъщест-
вяват вътрешната връзка 
на острова. В провинци-
ята има две международ-
ни летища и две вътреш-
ни. Хайнан е ограден от 
железопътни линии, а от 
2004 г. железопътен фери-
бот свързва железопътната 

км и ширина 180 км. 
Северната половина на 

хайнан е покрита с древно 
вулканично поле. Влажна-
та зона в южната част об-
хваща 320 000 ха, от които 
78 000 хектара са създаде-
ни изкуствено. 

Повечето от реките в 
хайнан произхождат от 
централната част на ос-
трова и текат радиално в 
различни посоки – Нан-
ду и Синви са в северната 
част, Уанцуан тече на из-
ток, Чанхуа – на запад, и 
Саня на юг. 

Климатът на хайнан 
варира от субтропичен до 
тропически. Северен Хай-
нан има влажен субтро-
пичен климат, докато ос-
таналата част от остро-
ва – тропически мусонен  
климат. 

В сравнение с континен-
тален Китай, качеството на 
въздуха на хайнан е по-ви-
соко, тъй като не е засегна-
то от замърсяването. 

хайнан има над 1500 кв.  
км тропическа гора, в която  
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съвремие

ъстезанието с пра- 
во може да бъде 
наречено „Меж-
дународни олим-
пийски игри по 
китайски език!”, 

категорична е доц. д-р Ан- 
тония Цанкова в разговор 
с представител на Радио 
Китай за чужбина по по-
вод предстоящото провеж-
дане за тази година на на-
ционалния кръг от междуна-
родния конкурс „Китайски  
езиков мост“. 

Отговаряйки на въпро-
са какво е значението на 
този конкурс за студенти-
те и учениците, изучаващи 
китайски език и култура в 
България и по света, доц. 
Цанкова казва: 

„Китайски езиков мост“ 
е наистина мащабно и впе-
чатляващо международно 
състезание, което вече съз-
дава своя история и тра-
диции. Можем да кажем, 
че през тази година то по-
среща и един своеобразен 
юбилей, тъй като предстои 
да видим 20-ото издание на 
конкурса за студенти - на-
чалото на тази инициати-
ва е поставено през 2002 
г. А конкурсът за учени-
ци ще се проведе за 14-и  
пореден път тази година. 
Всъщност ежегодното про-
веждане на състезанието се 
превръща в едно от глав-
ните и вълнуващи събития 
в календара на китаистич-
ната общност. 

Международният кон-
курс се провежда в три по-
следователни кръга – пър-
вият от тях е национални-
ят, или предварителен кръг, 
който се провежда в рам-
ките на страната. Победи-
телите в този кръг получа-
ват правото да участват в 
следващите два – межди-
нен и финален кръг на кон-
курса, които се провеждат 
в Китай, с участието на ла-
уреатите от националните 
кръгове в различни страни. 

Според данните от про-
ведените издания от 2002 г. 
досега в конкурса са взели 
участие над 1 милион сту-
денти от около 120 стра-
ни в света, сред тях око-
ло 3000 отличени лауреа-
ти от национални кръгове 
на състезанието са участ-
вали в междинен и фина-
лен кръг на конкурса в Ки-
тай. Така че състезанието 
с право може да бъде на-
речено „Международни 

С

„Китайски езиков мост“ е мащабно и 
впечатляващо международно състезание

олимпийски игри по ки-
тайски език“! 

През тази година, пред-
вид пандемичната обста-
новка, националният кръг 
на конкурса „Китайски ези-
ков мост“ за ученици и сту-
денти в България се прове-
де изцяло онлайн. По прин-
цип конкурсът се провежда 
в две категории – за учени-
ци и за студенти, като съот-
ветно тези издания се със-
тоя в два последователни 
дни – на 15 и 16 май 2021 г. 
във виртуална среда. Учас-
тници в двата формата на 
конкурса са ученици и сту-
денти от български средни 
и висши учебни заведения, 
в които се преподава ки-
тайски език.

Конкурсът „Китайски 
езиков мост“ се провеж-
да под егидата на Главно-
то управление на Инсти-
тутите „Конфуций”, Цен-
тър за езиков обмен и съ-
трудничество към Минис-
терството на образование-
то на КНР и Отдел „Обра-
зование“ към Посолството 
на КНР в България. 

Домакин на тазгодиш- 
ното издание на нацио-
налния кръг на конкур-
са бе Институт „Конфу-
ций” – София към СУ 
„Св. Климент Охридски“, 
а партньори в организа-
цията са също ВТУ „Св. 
св. Кирил и Методий“, ПУ 
„Паисий Хилендарски“, 
ЮЗУ „Неофит Рилски“,  

Българските ученици са носители на златни, сребърни и бронзови 
медали на този конкурс, в който участват представители от 
около 120 страни

Ежегодният конкурс, който с право може да бъде наречен „Международни олимпийски 
игри по китайски език“, се превръща в едно от главните и вълнуващи събития в календара 
на китаистичната общност в България, казва доц. д-р Антония Цанкова, е ръководител на 
катедра „Китаистика“ към Факултета по класически и нови филологии на СУ „Св. Климент 
Охридски. Завършила е специалност „Китайска филология“ в Санктпетербургския 
държавен университет, където изучава лингвистика при световно признатия езиковед 
китаист С. Е. Яхонтов. Преподава в СУ по дисциплините граматика на китайския език, 
старокитайски език, практически китайски език – устен превод.

състезанието, отреждащи 
на нашата школа по кита-
истика водещи позиции в 
международен план. Бъл-
гарски ученици са носите-
ли на златни, сребърни и 
бронзови медали на финал-
ния конкурс „Китайски ези-
ков мост“ от 2008 г. насам, 
като например през 2018 г. 
Станислав Макреев от 18-
о СОУ “Уилям Гладстон“ 

в София и Лора Тоскова от 
Френската езикова гимна-
зия „Антоан дьо Сент-Ек-
зюпери“ в Пловдив участ-
ваха като отбор в междуна-
родния кръг на състезание-
то и спечелиха второ мяс-
то в света и първо място в 
Европа! Това наистина са 
големи постижения, хуба-
ви новини, които си стру-
ва да споделяме с радост и 
гордост!

Форумът „Китайски ези-
ков мост“ е конкурс, кой-
то стимулира обучението 
по китайски език и култу-
ра и предоставя платфор-
ма за изява на талантли-
ви и трудолюбиви, знаещи 
и можещи, обичащи със-
тезанието ученици и сту-
денти. Освен това форумът 
несъмнено е и мост за из-
граждане на международни 
контакти сред школите по 
китаистика, връзки между 
ученици, студенти и препо-
даватели от България, Ки-
тай и света. 

Дори и сега, в услови-
ята на пандемия, провеж-
дането на конкурса в он-
лайн среда в България и 
очакваният финален меж-
дународен кръг в Китай, от-
ново ще ни дадат възмож-
ност да поддържаме и съз-
даваме контакти и обмен 
с китайските колеги в об-
ластта на образованието и 
между различните китаис-
тични школи в България 
и по света, изтъква доц.  
Цанкова.

Конкурсът „Китайски езиков мост“ с право може да бъде 
наречен „Международни олимпийски игри по китайски език“, 

казва доц. д-р Антония Цанкова по повод годишния национален 
кръг от международния конкурс

РУ „Ангел Кънчев“. 
Във всички тези универ-

ситети под една или друга 
форма е застъпено препо-
даването на китайски език 
и култура.

Всяко издание на кон-
курса е събитие, наситено 
с много енергия, емоции, 
позитивен заряд и стре-
меж да покажем на сцена-
та най-доброто, което зна-
ем и можем в китайския 
език и култура, посочва 
доц. Цанкова. 

Състезанието в на-
ционалния кръг включва 
три основни компонента. 
Кандидатите представят 

свободно реч на китайски 
език, която всеки от тях 
съставя самостоятелно и 
преминава проверка и ре-
дакция от преподавател по 
китайски език; като втори 
компонент отговаря на вик-
торина с въпроси, свързани 
с китайския език, история, 
география, традиции, кул-
тура и др.; накрая предста-
вя своя талант в някоя сфе-
ра на китайското изкуство 

и култура – например из-
пълнение на китайска пе-
сен, танц, музика, поезия, 
традиционен театър, ка-
лиграфия, живопис, бойни 
изкуства и други жанрове. 
Това наистина превръща 
конкурса в сцена за изя-
ва на познания, езикови и 
артистични умения, худо-
жествени таланти, зад кои-
то, разбира се, стои много 
труд, екипна работа, силен 
дух и стремеж към самоиз-
граждане.

Българските ученици 
са постигали през години-
те редица изключителни ус-
пехи на финалния кръг на 
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общество

е Дзъи е била 
консултант в ре-
кламна компа-
ния в Сингапур. 
Преди 5 годи-
ни взема реше-

ние, което изненадва ней-
ните роднини и приятели: 
да напусне високоплатена-
та си работа и стане щатен 
фотограф. Семейството и 
приятелите й съответно са 
силно изненадани от реше-
нието. Трудно им е да раз-
берат защо тя обръща гръб 
на идеалния живот и изби-
ра да снима звездите. „Ние 
сме родени през 90-те в ед-
на добра ера, можем да жи-
веем живота, който иска-
ме. Ако не се възползваме 
от мечтата си сега, със си-
гурност ще съжаляваме в 
бъдеще“, убедена е млада-
та фотографка. 

На 15-годишна възраст 
Йе Дзъи се влюбва в звезд-
ното небе. Безброй дни и 
нощи тя съзерцава звездите. 
„В началото харесвах звезд-
ното небе и понеже имах 
контакт с фотографията, 
превърнах снимките в на-
чин да изразя любовта си 
към тази красота. Аз съм 
особено упорита и търпели-
ва. Истинската страст озна-
чава никога да не се отказ-
ваш, а дори и след провал 
да продължиш да обичаш. 
Снимките са начин да изра-
зя себе си. Успях да превър-
на хобито си в професия“, 
разказва Йе Дзъи. През по-
следните пет години, откак-
то е щатен фотограф, тя не-
прекъснато пътува до да-
лечни места. На планински 

Й

Влюбена в звездното небе фотографка се 
прочу с прекрасни астрофотографии

Йе Дзъи е фотограф, родена през 90-те години, 
популяризатор на науката, дизайнер на реклами, щатен 
фотограф към сп. „Китайска астрономия“ и първият 
щатен фотограф към Discovery Channel в Китай. 
Нейните снимки на звездното небе са спиращи дъха и 
всичко това се дължи на страстта й към звездите.  През 
последните пет години на „преследване на звездите“ 
тя е изпитала безпрецедентни предизвикателства. 
Нейното необикновено пътешествие и преживявания 
бяха описани от Китайската централна телевизия в 
5-епизоден документален филм, наречен „През тези пет 
години“, съобщи Радио Китай за България.  

и дъждът, които последва-
ха, ме измокриха до кости. 
Същата нощ имах симпто-
ми на височинен белодро-
бен оток със задушаване. 
Поради липсата на кисло-
род започнах да  халюци-
нирам. Чувствах Млечния 
път много близо до мен. 
Лицата на моите родни-
ни и приятели проблясва-
ха напред-назад пред очи-
те ми... В този момент дори 

плата, в пустинята, в обез-
людени места,  навсякъде 
тя преследва мимолетното 
звездно небе.

Йе спечели първа награ-
да в Международния фото-
конкурс „Земята и небето“ 
през 2016 г. Нейната сним-
ка бе избрана и за „Снимка 
на деня“ от американската 
космическа агенция НАСА. 
„Тази снимка представих по 
собствена инициатива. Тя е 
посветена на „Фосфоресци-
ращото море“ на моя лю-
бим художник Ешер. Сним-
ката направих в Салар де 
Уюни, Боливия, и я наре-
кох „Огледало на небето“. 
Беше февруари и сухият се-
зон наближаваше, така че 
голяма част от калта бе-
ше изсъхвала, а пукнатини-
те, получени от сушенето, 
бяха оформили правилни 

си помислих, че може би 
няма да видя слънцето на 
другия ден…“, споделя фо-
тографката на звездното не-
бе.  През 2009 г. тя замина-
ва за Шанхай да наблюдава 
слънчево затъмнение, кое-
то се появява един път на 
500 години. Само няколко 
минути преди пълното за-
тъмнение изведнъж зава-
лява проливен дъжд. 

През 2013 г., за да засне-
ме най-дългото „пръстено-
видно слънчево затъмне-
ние“ на века, тя пропътува 
хиляди мили до Кения и е 
изложена на силно слънце 
повече от 6 часа. Но точ-
но след началото на затъм-
нението голям черен облак 
се появява в небето. Небе-
то потъмнява и се извива 
пясъчна буря.  „Усилена-
та работа е относителна, 

когато съм решена да на-
правя нещо, съм пълна с 
енергия!“, споделя Йе Дзъи.  
Докато работи в Сингапур, 
един ден Йе Дзъи попада 
на информация в местен 
вестник, в която се казва, 
че замърсяването на въз-
духа в Пекин е много се-
риозно. „В този момент се 
почувствах зле!“, спомня си 
фотографката. По-късно тя 
се връща да работи в Ки-
тай. Тя е много загрижена 
за качеството на въздуха в 
Китай, особено в Пекин. 

Всяка година използ-
ва емблематичните сгра-
ди на Пекин като място за 
снимане. „Докато снимам 
звездното небе, се надявам 
да използвам изображени-
ята, за да кажа на всички, 
че качеството на въздуха в 
Пекин се подобрява от ден 
на ден“, обяснява Йе Дзъи. 
Според нея астрономията 
и звездното небе могат да 
накарат човек да се зами-
сли за много неща. „Астро-
фотографията е начин за 
мен да записвам и изразя-
вам емоции. Защото всъщ-
ност камерите и телескопи-
те разширяват границите, 
които са невидими за чо-
вешкото око. 

Астрофотографията съ-
що играе много важна ро-
ля, когато хората изследват 
Вселената. Древните ки-
тайци са използвали хар-
тия и писалка, за да запис-
ват най-пълните астроно-
мически явления в света, 
но аз избрах да ги просле-
дя с камера и да използвам 
собственото си виждане, за 
да възстановя мъдростта на 
нашите предшественици. 
Снимките са моят начин да 
изразявам любовта си. Мо-
га да правя нещо добре и 
да продължавам това само 
защото го обичам. Така че 
ще продължа да бъда звез-
ден или пейзажен фотограф. 
Чувствам се най-комфорт-
но сред природата“, убеде-
на е необикновената фото-
графка Йе Дзъи.

шестоъгълници. Светли-
ните от далечния окръжен 
град служеха като лек из-
точник на светлина, така че 
в тъмната нощ без лунна 
светлина можех да снимам 
белите ръбове и текстури 
на земята“.

Веднъж в университета, 
тя успява да заснеме пер-
фектната снимка на нощ-
ното небе, докато съби-
ра материал за реклама. 

Опасността е проблем, с 
който се среща всеки пей-
зажен фотограф. „Ако ня-
маш достатъчна подготов-
ка, може да бъде опасно, а 
ако имаш достатъчно под-
готовка – тогава е приклю-
чение. Имала съм много 
опасни приключенски мо-
менти, като например да 
ме събарят вълни, дока-
то снимам върху скали.“ 
„Най-тежката нощ, която 
си спомням, се случи око-
ло езерото Намцо в Тибет 
през 2015 г. Беше 11 часа 
вечерта и Млечният път се 
виждаше много ясно, но на 
хоризонта често се появява-
ха мълнии. Взех камерата и 
зачаках да направя снимки 
на светкавиците, но докато 
натисках бутона отново и 
отново, тъмни облаци по-
криха небето, а градушката 

торото изложение 
„Китай-ЦИЕ“ ще 
се проведе от 8 до 
10 юни в Нинбо, 
провинция Джъд-
зян, заявиха орга-

низаторите.
Негови съорганизатори 

са Министерството на тър-
говията и управата на про-
винцията. То има за цел да 
открие повече възможнос-
ти за стимулиране на тър-
говията с потребителски 

стоки и услуги със стра-
ните от Централна и Из-
точна Европа.

Експото ще е с обща из-
ложбена площ от 200 хиля-
ди кв. м и ще бъде разде-
лено на три зони: на ЦИЕ, 
на потребителските и на 
вносните стоки. 

Организаторите очакват 
в него да участват около 
6000 купувачи и над 2000 
изложители.

Според статистиките 

двупосочните инвестиции 
между Китай и страните от 
Централна и Източна Ев-
ропа са били близо 20 ми-
лиарда щатски долара, ка-
то сред новите водещи об-
ласти по време на панде-
мията са нисковъглеродна-
та икономика, медицината, 
здравеопазването и новите 
енергии.

От първия товарен влак 
между Китай и Европа, 
който тръгна през март 

В

Нинбо ще бъде домакин 
на второто изложение 
„Китай-ЦИЕ“

2011 г., Китай е свързал над 
60 града в страната с го-
леми европейски държави. 
По време на тазгодишното 
изложение „Китай-ЦИЕ“ 

ще бъде пуснат нов марш-
рут, който ще свърз-
ва китайския град Дзин-
хуа с унгарската столица  
Будапеща.

Направената 
в Боливия 
фотография  
на талантливата 
Йе Дзъи е 
избрана за 
„Снимка 
на деня“ от 
американската 
космическа 
агенция НАСА
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ПриЯтели

Георги Георгиев 
превръща желязото  
в лирика

Н
овото време на 
големи полити-
чески и иконо-
мически про-
мени в българ-
ската държава 

и общество през последни-
те три десетилетия, за съ-
жаление, породи не мал-
ко проблеми за българска-
та култура, главно поради 
абдикирането на държава-
та от грижите й за разви-
тието на българската кул-
тура, която бе оставена на 
самотек. 

Но също през годините 
на прехода някои талант-
ливи и активни български 
творци, особено в изобра-
зителните изкуства и музи-
ката, успешно използваха 

работа, така и в определя-
нето на творческата тери-
тория, той намира своята 
безпогрешно, като следва 
импулсите на живота, кои-
то творческата му нагла-
са диктува, казва за Геор-
ги Георгиев видният скулп-
тор проф. Емил Попов. В 
творбите му намират мяс-
то основни човешки теми 
като любовта, семейство-
то, устрема на спортната 
надпревара.“ 

Акад. Светлин Русев 
казва за Георги Георгиев 
по повод една от предиш-
ните му изложби – „Жи-
вотът в скулптура“, където 
също са изложени фотоси 
на творбите му в Китай, 
че когато видял изображе-
нията на големите творби 

ги е швейцарският скулп-
тор Алберто Джакомети, 
който пръв започва преди 
много години да прави тън-
ки естетизирани скулптури 
като контрапункт на мощ-
ните обемисти скулптури в 
изкуството у нас в периода 
на соца и на подобна тен-
денция на Запад.

„Ван Гог е много драма- 
тичен автор, затова ми ха-
ресва. Животът си е дра-
ма“, смята Георги и споме-
нава с уважение и българ-
ския скулптор Галин Ма-
лакчиев, който според не-
го е легенда в българска-
та скулптура. Малакчиев 
всъщност е първият бъл-
гарски абстрактен тво-
рец, който разчупва ста-
рите стандарти, особено 

Много значими постижения в реализацията му като скулптор 
безспорно са впечатляващите му творчески изяви в Китай

на мащабни международни 
скулптурни форуми. В те-
зи форуми той се предста-
вя след щателна селекция 
на китайските домакините, 
след което по един изклю-
чително убедителен начин 
успява да изпълни на мяс-
то в бронз оригиналните 
си идеи и проекти, които 
се превръщат в прекрасни 
скулптори, красящи парко-
ве и други забележителни 
места в Китай.

Пътят на Георги Георги-
ев към тази кулминация в 
кариерата му на китайска 
земя започва от един меж-
дународен симпозиум на 
скулптори в Дания в „Му-
зея на дървото“ в северния 
датски град Удензе, където 
младият българин участ-
ва с шест свои творби. Те 
предизвикват интерес сред 
китайските експерти на 
симпозиума и така той по-
лучава покана да направи 
предложения за планиран 

скулптор безспорно са две-
те му впечатляващи твор-
чески изяви в Китай през 
2016 и 2017 г., представени 

показани и изображения на 
създадени от българския 
скулптор в Китай творби, 
които останаха там и сега 
красят китайски паркове 
и градове. 

Младият и талантлив 
скулптор с впечатляващо 
динамично творческо раз-
витие е завършил във Ве-
лико Търново Факултета 
по изящни изкуства при 
известния скулптор проф. 
Величко Минеков. По-къс-
но Георги Георгиев е сред 
студентите на проф. Емил 
Попов в Националната 
художествена академия  
в София. 

„В трудното време на 
днешната реалност както за 
материално съществуване и 

от Китай, разбрал, че има 
насреща си не само добър 
скулптор, но и алпинист, 
който вече може да изкате-
ри всички върхове. Сравне-
нието е много уместно, за-
щото Георги е алпинист и 
в прекия смисъл на дума-
та. Неговото хоби е катере-
нето по скалите към вър-
ховете в планините.

Експозицията в галерия 
Nova Art Spaсe e под над-
слов „Мостът“, защото е 
посветена на автори и тво-
рци, които Георги уважа-
ва и се е учил от тях. На 
първо място е Ван Гог, за 
когото са създадени чети-
ри от показаните работи в 
изложбата. 

Другият учител на Геор- 

симпозиум в Китай. Геор-
гиев приема поканата и 
предлага темата „Лодка-
та“ и още няколко други 

Георги Георгиев с проф. Уей Сяо Фън  
в ателието на китайския скулптор в Пекин

Лиричната композиция „Любовта е всичко“ се откроява  
в пълната си красота на фона на езерото в Чанчун

Творба на Георги Георгиев на входа  
на Гранд парк в Чанчун

Скулптурата „Дървото на живота“, близо  
до световноизвестния манастир Шаолин 

новите възможности за из-
ява в чужбина, където бяха 
и продължават да са високо 
оценени. Някои сполучли-
во съчетаха успехи в Бъл-
гария и в чужбина. 

Сред тях се нарежда и 
скулпторът Георги Георги-
ев, който през последни-
те десетина години впе-
чатли не само ценителите 
на пластичното изкуство в 
България, но и спечели сла-
ва в Китай, Дания и дру-
ги страни. В поредната му 
изложба под надслов „Мос-
тът“ в столичната галерия 
Nova Art space (ул. „Събор-
на“ 3) в широкия темати-
чен обхват на експозицията 
с изразителна и въздейства-
ща с формите и посланията 
си метална пластика бяха 

със скулптурата „Баланс“, 
в която мъж ходи по въже. 
В експозицията в новата из-
ложба на Георги Георгиев 
впечатляват и „Дом хрус-
тални“ по песен на Висоц-
ки, както и „Фокс Лейди“ 
по изпълнение на амери-
канския китарист и певец 
Джими Хендрикс. Та зато-
ва и изложбата е наречена 
„Мостът“, т. е. мост меж-
ду поколенията, приемстве-
ността и въздействията в 
изкуството.

Освен мост между по-
коленията в изкуство-
то талантливият българ-
ски скулптор хвърля мост 
и между България и Ки-
тай, като участва в гра-
дежа на културните връз-
ки между двете приятел-
ски страни. Както смя-
тат авторитетни ценители 
на творчеството на Геор-
ги Георгиев, много значи-
ми постижения в досегаш-
ната му реализация като 
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10 ползи за здравето 
от стайните растения

Х
ората рядко се 
замислят кол-
ко много пол-
зи за здравето и 
благоденствието 
могат да донесат 

стайните растения на оби-
тателите на дома. Малко 
зеленина и цвят в жилище-
то или офиса със сигурност 
ще променят атмосферата 
и настроението.

1. Повече кислород
Хората се нуждаят от 

кислород, който превръщат 
във въглероден диоксид, до-
като при растенията е об-
ратното – те превръщат въ-
глеродния диоксид в кисло-
род. Това означава, че стай-
ните цветя увеличават ни-
вата на кислорода в поме-
щенията и осигуряват по-
вече чист въздух. През но-
щта обаче, тъй като се за-
бавя фотосинтезата поради 
липсата на дневна светли-
на, някои растения също 
се нуждаят от известно ко-
личество кислород. Други 
обаче продължават да го 
произвеждат. Такива са на-
пример орхидеите и суку-
лентите. Затова те са под-
ходящи за спалнята.

2. По-чист въздух
Растенията са естествен 

пречиствател на въздуха, 
така че колкото повече от 
тях имате в дома, толкова 
по-чист въздух ще дишате, 
особено ако живеете в за-
мърсен град.

Това било потвърде-
но от проучване на НА-
СА, в което било измере-
но въздействието на стай-
ните цветя върху замърсе-
ния въздух. Резултатите по-
казали, че някои растения 
са в състояние да се спра-
вят с вредните токсини. Та-
кива са например зелената 
лилия (хлорофотиум), бам-
буковата и финиковата пал-
ма, както и герберите.

Сансевиерата, позната 
още като змийско растение 
или индийски меч, е из-
вестна като растение, кое-
то пречиства въздуха. Тя е 
лесна за отглеждане и не 
иска много грижи, но ако 
имате котка или куче у до-
ма, по-добре да забравите 
за нея, защото е токсич-
на за тях.

3. Повече влажност
Около 95% от водата, 

която консумират стайни-
те растения, се изпуска в 
атмосферата, което ги пра-
ви естествен овлажнител. 
Този процес е известен ка-
то транспирация. Той се из-
вършва, когато слънчевата 
светлина е в контакт с лис-
тата. Ако използвате често 
климатик или живеете на 
места със суха зима или ля-
то, това може да предизви-
ка изсушаване на кожата, 
усещане за сухота в очите 
и гърлото. Цветята в офиса 
или дома ще ви помогнат 

да овлажните помещени-
ята, което ще ви предпази 
от грипните вируси.

Ако живеете на по-влаж-
ни места, тогава изберете 
растения, които са склонни 
да задържат влагата, напри-
мер кактуси или сукуленти.

4. По-бързо оздравяване
Освен по-качествен въз-

дух, растенията ще помагат 
и за избягването на някои 
здравословни проблеми. 
Проучване на датски уче-
ни установило, че цветята 
в офиса помагат на служи-
телите да са по-устойчиви 
към настинките, кашлица-
та, главоболието, умората, 
болките в гърлото и грипа.

А едно изследване на 
Канзаския университет по-
казало, че растенията леку-
ват. Преминалите хирур-
гична операция пациен-
ти например, които има-
ли цветя в стаята, се въз-
становявали по-бързо от 
останалите.

5. Винаги пресни  
билки и подправки

Някои растения са из-
вестни с лечебните си свой-
ства, а други с приятния 
вкус, който придават на яс-
тията. Ако отглеждате от 
тях в дома си, винаги ще 
ги имате пресни под ръка.

Алое вера например е 
много полезно растение за 
кожата. Гелът, който съдър-
жат листата му, я овлажня-
ва и омекотява, освен то-
ва помага при порязвания 
и изгаряния.

Мащерката и ментата 
са подправки, които се от-
глеждат лесно и вкъщи. Те 
освежават и действат добре 
на храносмилането.
6. Естествен ароматизатор

Синтетичните аромати-
затори за помещения поня-
кога са дразнещи, докато 
цветята в дома по естест-
вен начин освежават въз-
духа. Най-добри за тази цел 
са жасминът, лавандулата, 
лилиите. Тези естествени 
миризми ще ви накарат да 
се почувстват по-уютно и 
комфортно в дома.

7. Красота и естетика
Стайните растения са 

добър начин да добавите 

цвят или елегантност в ин-
териора. Освен това съз-
дават усещане за близост 
с природата. Независимо 
как сте решили да подре-
дите дома, винаги можете 
да откриете растения, кои-
то да го допълнят подхо-
дящо, тъй като разнообра-
зието от цветове, форми и 
размери е огромно. Вази-
те и саксиите също дават 
възможност за повече кре-
ативност.
8. По-добра концентрация

Доказано е, че растени-
ята помагат за фокусиране-
то, а обграден от зелени-
на, човек е по-продукти-
вен в работата. Проучване 
на Кралския колеж показа-
ло, че в залите с растения 
студентите се концентри-
рат по-добре. Друго изслед-
ване на норвежките учени 
тествало ефекта на стайни-
те растения върху произво-
дителността и открило, че 
служителите, които са зао-
биколени от цветя, се спра-
вят по-добре с поставените 
им задачи. 

Това се дължи на факта, 
че растенията и усещане-
то за близост с природата 
помагат за концентрация-
та и облекчават умствена-
та умора.

9. По-добър сън
Растенията предлагат 

специфични ползи и в спал-
нята, особено ако изпитва-
те безпокойство, когато се 
опитвате да заспите. Лаван-
дулата и жасминът напри-
мер осигуряват дълбок сън, 
защото имат успокояващо 
действие, намаляват стреса 
и тревогата. Малките розо-
ви и бели цветчета на ва-
лериана излъчват сладни-
кав аромат, който помага 
при безсъние.

10. По-тих и уютен дом
В големите градове фо-

новият шум понякога мо-
же да достигне значител-
ни нива. Стайните расте-
ния могат да помогнат за 
абсорбирането на звукови-
те вълни. Особено подхо-
дящи за това са широки-
те листа или храстите. Те 
ще ви помогнат да напра-
вите апартамента по-тих 
и уютен.

здраве

сюжета. Изпраща скици и 
снимки в Китай, експер-
тите там избират „Лодка-
та“ и го канят да участва 
в симпозиума. Над 3000 
участници от цял свят са 
изявили желание да рабо-
тят скулптури в Китай, но 
от тях са избрани само де-
сетина творци. Български-
ят скулптор Георги Геор-
гиев е един от тях. 

“Лодката“ е първата 
работа, която направих в 
Китай през 2016 г. Тя бе 
поставена в един национа-
лен парк в Северен Китай, 
близо до град Шай Бан 
Шан“, разказва Георги. 

Тя стои на брега на 
красиво езеро и изобра-
зява вълнуваща роман-
тична сцена между упра-
вляващ лодката рибар и 
изящна девойка, седяща 
на борда. „Лодката с ри-
баря и момичето внуша-
ва, че любовта е всичко. 
Може да се каже, че тя е 
вдъхновена от китайска-
та действителност. Гледал 
съм един китайски филм, 
който вероятно силно ми 
е въздействал в тази посо-
ка.“, добавя Георги. Всъщ-
ност любовта, семейство-
то, връзката на майката с 
детето са основни в пос-
ланията на Георги, кой-
то превръща желязото в 
лирика.

Друга негова впечат-
ляваща скулптура се на-
мира в много посещаван 
от китайски туристи и 
чужденци парк на около 
50 километра от светов-
ноизвестния древен ки-
тайски манастир Шао- 
лин в източната част на 
провинция Хунан, Юго-
западен Китай. 

Манастирът Шаолин е 
известен не само с меди-
тацията на обитаващите 
го будистки монаси, но и 
с прочутата си школа за 
бойни изкуства. Скулпту-
рата се нарича „Дървото 
на живота“. Тя също е из-
работена в Китай по про-
ект на Георги Георгиев и 
е изпълнена от китайска 
фирма, специализирана за 
създаване на произведе-
ния на изкуството. Такива 
китайски фирми оказват 
голямо техническо и ор-
ганизационно съдействие 
за работата на творците 
и имат голям опит в та-
зи дейност. 

„Фирмата, която ми 
помагаше за изпълнение-
то на „Дървото на живо-
та“, има във визитката си 
отбелязано като пости-
жение построяването на 
96-метрова статуя на Бу-
да“, споделя Георги. Той 
отбелязва, че е работил 
няколко месеца по вся-
ко от сътворените от не-
го скулптури в Китай, за 
които е спечелил конкур-
си. Изискванията за кон-
курсите са много високи. 
След кандидатстването с 
проекти скулпторът тряб-
ва да премине поне чети-
ри кръга. 

„Първо изпращаш 
снимки, после макет, по-
сле на вътрешни китайски 

конкурси се дава възмож-
ност на обществеността от 
населеното място, къде-
то ще се постави творба-
та, да си каже мнението 
за проекта. Целят град се 
изсипва да види каква ще 
е твоята скулптура. Хи-
ляди хора гласуват дали 
проектът е подходящ и да-
ли трябва да бъде изпъл-
нен“, обяснява скулпторът. 
Той е видял как изкуство-
то присъства в живота на 
обикновените хора.

По време на посеще-
нията си в голямата ази-
атска страна българският 
скулптор установява при-
ятелски връзки с редица 
известни китайски колеги. 
Той си спомня с благодар-
ност и симпатия за проф. 
Ин Хао Фен, който е пре-
подавател по скулптура в 
университета в град Чан-
чун. Силно впечатлен е и 
от Уей Сяо Фън, за чии-
то творби властите в Чан-
чун специално са постро-
или музей в големия град-
ски парк. 

Засягайки темата за 
скулпторите в прекрас-
ните китайски паркове и 
навика на китайците чес-
то да ги посещават, Геор-
ги Георгиев отбелязва, че 
освен че са отлично под-
държани, тези обществе-
ни места са осветени де-
нонощно и имат постоян-
на охрана и нощем, така 
че човек може да се раз-
хожда там когато пожелае. 
Сигурността на паркове-
те е гарантирана 24 часа 
в денонощието. Той е впе-
чатлен от масовия инте-
рес на хората в Китай към 
изкуството и изразява съ-
жаление, че у нас не е та-
ка и че мнозина българи 
дори не са стъпвали в На-
ционалната художествена 
галерия в София, а мал-
цина са тези, които посе-
щават изложби.

Георги Георгиев е при-
знателен на Китай за по-
лучената възможност да 
обогати своята творческа 
биография, да се запознае 
със забележителната стра-
на и нейните любезни и 
компетентни професиона-
листи в изкуството. Той 
споделя, че по принцип в 
творчеството му има стре-
меж към по-лирични те-
ми, но след работата му в 
Китай и запознаването с 
характера на китайското 
изкуство лиризмът в твор-
бите му се е задълбочил. 

В контактите си с ки-
тайски колеги и с обикно-
вени хора по време на ра-
ботата си в Китай, в пъ-
туванията по страната и 
при запознаването с ней-
ните забележителности 
българският скулптор се 
е впечатлил силно и от 
любезността и доброна-
мереността на китайците. 

Сега мечтае за нови из-
яви в тази прекрасна при-
ятелска на България и це-
няща изкуството страна, 
която гостоприемно отва-
ря вратите си за талант-
ливи творци от цял свят.
Любомир МИхАйЛОВ
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Страницата подготви Красимира ИВАНОВА

у Синмин попу-
ляризира тра-
диционните ки-
тайски глине-
ни скулптури по 
света, като в съ-

щото време помага на 60 
семейства от селото да се 
избавят от бедността. В 
момента годишните дохо-
ди на село Люин са над 6 
милиона юана.

Популяризиране на 
древното изкуство по све-
та има вековни традиции. 
„Глинени скулптури от Ки-
тай достигат до различни 
краища на света още през 
династия Цин. Това изку-
ство е с около 3000-годиш-
на история“, обяснява Ху 
Синмин. 

През 70-те и 80-те годи-
ни на миналия век в село 
Люин са открити гробници 
от династиите Хан и Тан, 
чийто стил е подобен на 
този на глинените скулп-
тури, които той изработ-
ва. В този период майсто-
рът представя свои творби 
в Минесота и те са при-
ети много добре от посе-
тителите. 

„Тогава исках да ги по-
пуляризирам в чужбина“, 
разказва скулпторът. Всич-
ки глинени скулптури от 
изложбата са разпродаде-
ни моментално. „Тогава 
разбрах колко ценно е то-
ва традиционно изкуство 
и реших, че светът трябва 
да се запознае с него.“ С 
тази мечта той тегли кре-
дит и открива завод за гли-
нени скулптури.

През 2002 г. и 2003 г. Ху 
Синмин започва сътруд-
ничество с Ху Шън, кой-
то е също много добър в 
занаята. Изработените от 
тях глинени коне и овце са 
сред избраните за гореспо-
менатите пощенски марки. 
Така заводът за глинени 
статуи става популярен и 
поръчките започват да ва-
лят. До 2007 г. са продаде-
ни около 300 хиляди скулп-
тури на обща стойност над 
10 милиона юана. Глине-
ните скулптури от селото 
се превръщат във визит-
на картичка на провинция 
Шънси и цял Китай.

В момента почти всич-
ки жители на Люин по ня-
какъв начин за свързани 
с това древно изкуство, а 
Ху Синмин и колегите му 
са показали свои творби 
в САЩ, Франция, Герма-
ния и десетки държави и 
региони.

Ху Синмин е носител на 
няколко национални отли-
чия. „Този успех е благо-
дарение на традиционно-
то изкуство, оставено ни 

Х

за подготовката на кадри. 
„Най-добре е децата да изу-
чават традиционните зана-
яти от малки. Напоследък 
в Китай се обръща повече 
внимание на нематериал-
ното културно наследство 
и интересът към него рас-
те. Уверен съм, че мисле-
нето на хората ще се про-
мени и наследството ще 
бъде защитено“.

Според него древното 
изкуство за изработване на 
глинени скулптури тряб-
ва да се предаде на поко-
ленията. 

Неговите деца също 
владеят този занаят. Дъ-
щеря му преподава в съз-
дадения от него инсти-
тут, който се е превърнал 
в практическа изследова-
телска база на над 20 ко-
лежа. Там се предлага и 
възможност децата да изу-
чават техниките за изра-
ботване на глинени скулп-
тури през ваканциите.

Синът му се занима-
ва с дизайн и иновации и 
има няколко оригинални 
идеи. „Понеже сегашните 
младежи не разбират мно-
го от традиционните не-
ща, трябва да съчетаваме 
традиционните технологии 
с модерните форми като 
анимация например, за да 
привлечем повече клиен-
ти“, споделя идеите си Ху 
Синмин.

В завода му има много 
продукти, като тетрадки, 
калъфи за телефони, маски 
за очи, възглавници, хар-
тиени чаши, шалове и др., 
които са с елементи от ти-
пичните за района глине-
ни скулптури.

от нашите предци.“ Той е 
скромен и казва, че глине-
ните скулптури са съкро-
вище, което заслужава да 
се предаде на поколения-
та и да се изследва вни-
мателно.

„Древното изкуство се 
наследява чрез иновации, 
защото единствено чрез 
тях може да се създаде 
пазар, а пазарът стимули-
ра запазването на наслед-
ството и изкуството.“ Спо-
ред него иновациите и па-
зарът са два от двигатели-
те в развитието на глине-
ната скулптура.

Разбира се, винаги има 
трудности за преодолява-
не. През 80-те години на 
миналия век изработва-
нето на глинени скулпту-
ри запада и липсват ино-
вации. Освен това те са 
чупливи и превозването 
им на далечни места е 
трудна задача. Затова не 
е лесно да бъдат пренесе-
ни в чужбина. 

Ху Синмин още си 
спомня как през 1988 г. из-
нася 8600 глинени скулпту-
ри в Сингапур. Тогава той 
сам ги превозва до гр. Си-
ан, административния цен-
тър на провинция Шънси, 
където трябва всяка от тях 
да се опакова в специални 
кутии. Въпреки това оба-
че 1/5 от скулптурите се 
счупват, а до Сингапур не 
достига нито една напълно 
здрава. Това е силен удар 
за Ху Синмин.

След подробен анализ 
той открива причината – 
използваната в процеса на 
производство хартия е не-
качествена. Затова майсто-
рът търси начини за подо-
бряване на технологията. 

П

Глинените скулптури на село Люин

онякога съд-
бата е благо-
склонна към 
нас и докато 
се опитваме 
да постигнем 

едно нещо, без да искаме, 
се сдобиваме с две едно-
временно. При някои хо-
ра обаче това е талант, съ-
що като в китайската ис-
тория за генерала, който 
улучил два орела само с 
една стрела.

В периода на Южните 
и северни династии (420 
– 590) живял смел и мно-
го способен генерал на 
име Джан Суншън. Той 
бил прочут с изкусната си 
стрелба с лък.

Веднъж императорът 
го изпратил да придру-
жава свитата на една от 
принцесите, която била 
дадена за жена на пле-
ме по северната граница. 
Вождът на племето харе-
сал генерала и често го 
канел да ловуват заедно. 

Двамата били в разгара 
на лова, когато видели в 
небето два големи орела 
да се борят за парче ме-
со. Генералът веднага опъ-
нал лъка и изстрелял ед-
на стрела. 

В същия момент два-
та орела се спуснали без-
жизнени на земята.

„Добър изстрел! С ед-
на стрела – два орела!“, 
възкликнала насъбрала-
та се тълпа и единодушно 

признала генерала за ве-
лик стрелец.

Първоначално ки-
тайският идиом „с ед-
на стрела – два орела“  
(一箭双雕) се използвал ка-
то нарицателно за добър 
стрелец, но по-късно се 
превърнал в метафора за 
ситуации, когато с едно 
усилие се постигат едно-
временно две цели, също 
като българския израз „с 
един куршум – два заека“.

Наричат село Люин в провинция Шънси „Първото село за глинени скулптури в Китай“. 
Ху Синмин, който живее в него, е наследник на традиционния начин за изработването 
им. Той започва да изучава занаята 14-годишен от родителите си. В момента вече е 
40-годишен. Носител е на много национални и международни награди. Неговите 
скулптури на коне, овце и „щастливи прасета“ бяха избрани за серията пощенски 
марки с китайския зодиак. Изнасял е лекции в над 40 държави и региони, а негови 
творби са изложени на различни места по света.

признава, че когато избира 
ученици, най-много вни-
мава за усета им към но-
вовъведенията, защото се 
надява те да наследят то-
ва изкуство чрез иноваци-
ите. Той има много учени-
ци, двама от които, Уей 

Хун и Джъ Дзинпин, вече 
са признати за майстори.

Според него най-голя-
мото предизвикателство 
пред глинените скулпту-
ри е липсата на наследни-
ци. „В момента с изработ-
ката на глинени скулпту-
ри се занимават предим-
но възрастни, почти няма 
интерес от страна на мла-
дите“, казва той и добавя, 
че има своя гледна точка 

След неколкократни проби 
е вдъхновен от технологи-
ята за изграждане на древ-
ните градски стени, където 
се добавя ориз за спойка. 
Но това не се оказва дос-
татъчно. Той продължава 
с изследванията си и от-
крива, че може да използ-
ва каша от лепкав ориз, но 
без да добавя масло.

Иновациите са изклю-
чително важни. Ху Синмин 

С една стрела – два орела
Китайската мъдрост в истории 
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на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

сПорт

рганизаторите на 
Зимните олим-
пийски игри 
през 2022 година 
в Пекин започ-
наха десетднев-

ни тестове на залите за хо-
кей и други закрити спорт-
ни съоръжения. Състезание 
за смесени двойки по кър-
линг се проведе в модерния 
„Воден куб“, където върху 
басейна, който беше дома-
кин на състезанията по плу-
ване на олимпийските игри 
през 2008 година, беше ин-
сталирана специална систе-
ма, която превърна съоръже-
нието в ледена арена.

Мъжки отбори по хокей 
направиха няколко трени-
ровки и контролни сре-
щи на близкия Национа-
лен стадион - друго място, 
построено за игрите през 
2008-а. По време на тесто-
вите събития пързалките 
за фигуристите и за бър-
зо пързаляне с кънки съ-
що бяха проверени. Пора-
ди пандемията от корона-
вирус само китайски спор-
тисти участваха в тестовите 
събития, които обикновено 
биха привлекли най-добри-
те състезатели от чужбина, 

тборът на Ки-
тай триумфи-
ра с шампи-
онската титла 
в онлайн тур-
нира по уско-

рен шахмат за Купата на 
нациите, организиран от 
Международната федера-
ция (FIDЕ) и сайта Chess.
com.  Във финала азиатски-
ят тим завърши 2:2 т. срещу 
състава на САЩ, но равен-
ството беше достатъчно за 
първото място в крайното 
класиране заради предим-
ството в показателите от 
първата фаза.

В състав Дин Лижън 
(№3 в света при мъже-
те), Уан Хао (№12), Уей И 
(№20), Ю Яни (№33), Хоу 
Ифан (№1 при жените) и 
Дзю Уъндзюн (№4), с ка-
питан Йе Дзянчуан (пър-
вият китаец в историята с 
ЕЛО над 2600), китайците 
събраха 17 т. от 20 възмож-
ни в 10 кръга всеки срещу 

Страницата подготви  
Гаврил ГАВРИЛОВ

Започнаха 
тестовете на 
всички обекти 
за Игрите през 
2022 година, 
резултатите са 
отлични

О

О

Спортните съоръжения за зимната 
олимпиада в Пекин са на световно ниво

Отборът на Китай спечели онлайн Купата 
на нациите по шахмат

които искат да изпроб-
ват съоръженията преди 
Олимпийските игри. Ос-
тават въпроси за това да-
ли и как трябва да се про-
ведат състезанията на фо-
на на COVID 19. Очаква се 
лятната олимпиада в То-
кио да помогне много, за-
щото това ще бъде първа-
та голяма спортна прояви 
след пандемията от кора-
навирус. Засега се плани-
ра състезанията в японска-
та столица да се проведат, 
но без фенове от чужбина.

Организаторите от Пе- 
кин обещаха безопасна 
олимпиада, но все още не 
са съобщили подробности, 
относно каквито и да би-
ло ограничения, свързани с 
вируса, които могат да бъ-
дат въведени. В момента в 
Китай има строги прави-
ла, които ограничават вли-
защите в страната. Всеки 

чужденец, който иска да по-
сети страната, с много мал-
ки изключения, трябва да 
бъде поставен под каран-
тина за 14 дни в опреде-
лен хотел.

Журналистите, отразя-
ващи тестовите събития, 
бяха проверявани за висо-
ка температурата, преди 
да влязат в залите и бя-
ха задължени да носят по-
стоянно маски за лице в 
съоръженията. Както се 
и очакваше всички олим-
пийски обекти „се пред-
ставиха“ на световно ни-
во. Според повечето ки-
тайски спортисти, участва-
щи в тестовете, „ледените“ 
стадиони ще дадат възмож-
ност да се подобрят най-до-
брите планетарни резулта-
ти. Но не постиженията са 
най-важните, а олимпий-
ските медали, категорич-
ни са спортистите, които 

се надяват до края на 2021 
година действията на ко-
варния вирус да отслабнат. 
Присъствието на зрители в 
олимпийските спортни съ-
оръжение също е много ва-
жен стимул за добрите из-
яви на спортистите.

В същото време от Меж- 
дународния олимпийски 
комитет излязоха със спе-
циално становище след тес-
товите състезания. От МОК 
изразиха своето удовлетво-
рение за отлично подготве-
ните спортни обекти, кои-
то според специалната ко-
мисия за провеждането на 
Зимните олимпийски игри 
в Пекин, са готови и със-
тезанията да започнат вед-
нага. Засега обаче от МОК 
се въздържат да вземат ка-
тегорично становище дали 
на отлично подготвените 
зали и стадиони ще бъдат 
допускани зрители.

всеки. Второ място в група-
та заеха американците с 13 
т. и по-добри допълнителни 
показатели от сборния от-
бор на Европа. В надпре-
варата участваха още Русия 
(8 т.), Индия (5 т.) и Оста-
налия свят (4 т.).

Решаваща за крайния 
успех на Китай се оказа по-
бедата във финала на Ю 

Яни с белите фигури срещу 
Уесли Со на трета дъска. 
На първа и четвърта дъс-
ка бяха фиксирани реми-
та съответно между Дин 
Лижън и Хикару Накамура 
и между Хоу Ифан и Ири-
на Круш в дамския сблъ-
сък. На втора дъска Уей И 
загуби с белите срещу Фа-
биано Каруана, но когато 

Шахматистите от китайския национален отбор  
отново доказаха, че са световна сила

тази партия приключи, раз-
връзката в турнира вече от-
давана беше ясна.

В първото издание на 
онлайн купата на нации-
те шестте участващи от-
бора - Китай, САЩ, сбор-
ния тим на Европа, Русия, 
Индия и сборния състав 
на света, бяха съставени 
от по шестима шахмати-
сти, играещи от домове-
те си. Общият награден 
фонд на турнира бе 180 000  
долара.

Ю Яни се оказа най-сил-
ният играч в китайския от-
бор, като събра 7,5 т. в 10 
изиграни партии (шест по-
беди, три ремита, една загу-
ба). Символичната награда 
„Най-полезен играч“ за Ку-
пата на нациите обаче бе 
връчена на Фабиано Кару-
ана, който завърши турни-
ра непобеден, записвайки 
шест победи и три ремита.

Модерният 
“Воден 

куб”, където 
басейнът беше 

домакин на 
състезанията 

по плуване на 
Олимпийските 

игри през  
2008 година, 
се превърна 

в арена за 
кърлинг
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зложба за по-
стиженията на 
Китай в опаз-
ването на кул-
турното наслед-
ство бе откри-

та в Пекин в чест на Меж-
дународния ден на музеите.

По темата на тазгодиш-
ния Ден на музеите „Бъде-
щето на музеите: Възстано-
вяване и преосмисляне“ из-
ложбата се проведе от 17 до 
18 май в столичния музей 
на Китай в Пекин, основ-
ното място за честванията 
в Китай. 

Тя обедини над 50 кул-
турни артефакта от 23 ин-
ституции за културно на-
следство и музеи в цялата 
страна, включително Двор-
цовия музей, за да покаже 
най-новите практики и на-
предъка на Китай в защи-
тата и реставрацията на 

И

КалейдосКоП

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. Позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Х
Кинохотелите набират 
популярност в Китай

Блестящи ибиси отново в провинция Фудзиен
В приливните зони на околия Сяпу отново се появиха 
блестящи ибиси за радост на фотографите. 

Снимка Синхуа

Кашгар е древен град оазис в Синдзян-уйгурския автономен регион. Той е бил част от Древния 
път на коприната и населението му усвоило богато наследство от различни културни обичаи. 

културното наследство, по 
думите на Гуан Цян, замест-
ник-ръководител на Нацио-
налната администрация за 
културно наследство. На нея 
бяха представени и най-но-
вите методи и технологии 
за съхранение.

Други музеи и мемори-
ални зали в Пекин и други 

части на Китай също орга-
низираха множество излож-
би, дейности и семинари за 
обогатяване на обществено-
то взаимодействие. 

По решение на Между-
народния съвет на музеите 
Международният ден на му-
зеите се отбелязва всяка го-
дина на 18 май. 

ей Дзу‘ин е от 
провинция Гуей-
джоу. Тя е от ет-
носа мяо и се е 
научила да броди-

ра още докато е била мал-
ка, от майка си. 

През 2011 г. Уей Дзу‘ин 
стартира свой бизнес с бро-
дерии и открива компания, 
която започва да произвеж-
да традиционните за етно-
са мяо облекла. Благода-
рение на това тя осигурява 
работа на 240 местни жите-
ли. Уей Дзу‘ин продължа-
ва да развива технологии-
те и уменията за бродира-
не и постепенно ефектив-
ността на производството 
се повишава значително. 

У
Момиче от етноса мяо отваря 
вратите на благополучието

Така Уей Дзу‘ин заедно с 
местните жители пази тра-
диционните съкровища и 

културата на своя етнос и 
отваря врати за благопо-
лучието.

Китай отбеляза
Международния ден на музеите 
с изложба на наследството

Гама синема хотел, 
Нанкин

отелите с тема-
тично кино са 
нов тип услуга, 
която предос-
тавя на клиен-
тите аудио-ви- 

зуално изживяване от сре-
ден до висок клас, сравни-
мо с кината. Те стават все 
по-популярни в Китай. Се-
га тези хотели представля-
ват деветия по големина 
хотелски сегмент в Китай, 
с пазарен дял от 4,27%. 

„Процъфтяващият фил-
мов пазар несъмнено съз-
даде нови възможности за 
хотелиерството“, казва Гао 
Манксия, изследовател от 
Meadin.

Пандемията доведе до 

промени в хотелиерство-
то и предизвика драстични 
промени в начина на жи-
вот. Нарасна нуждата от 
неприкосновеност и безо-
пасност, което стимули-
ра интереса на клиенти-
те към кинохотелите.

Традиционните хотели 
също се съобразяват с про-
мените, стават по-инова-
тивни в отговор на про-
менящите се нужди на 
клиентите и търсят пове-
че сътрудничество с фил-
мовата индустрия. Напри-
мер хотелът Rest на ба-
зираната в Шанхай Yibon 
Hotels Group е превърнал 
20 процента от стаите си 
във „VIP кинозали“.


